
Činnost Zastupitelstva města
Zastupitelé se v období od prosince do ledna sešli dvakrát – 11. prosince a 29. ledna. Na prosincovém jednání 
bylo na programu schválení harmonogramu prací při sestavování rozpočtu, schválení rozpočtového provizoria na 
rok 2015 a rozpočtového opatření č. 4/2014. Rovněž se stanovovaly rozpočtové priority hlavních investičních akcí 
a oprav na rok 2015, mezi které patří např. rekonstrukce KD a Hasičárny Oprechtice, úprava autobusové zastávky 
a zálivu u Hrušky, zámek Paskov, prodloužení kanalizace ul. U Parku, Sběrný dvůr Paskov, dětská hřiště, vytvoření 
projektové dokumentace na dokanalizování města Paskov, právní poradna pro občany, studie areálu základní školy 
v závislosti s výstavbou nové sportovní haly a mnoho dalšího.
Lednové zasedání projednávalo žádosti sportovních klubů a společenských organizací o poskytnutí neinvestiční do-
tace z rozpočtu města na podporu jejich činnosti v letošním roce a schválilo tyto neinvestiční dotace pro jednotlivé 
žadatele. Také se schvalovaly smlouvy o veřejných službách v přepravě cestujících. Jedním z nejdůležitějších bodů 
bylo schvalování rozpočtu, který vypadá takto:

Příjmy celkem ve výši  56.800,5 tis. Kč
Financování celkem  27.739,0 tis. Kč
Celkové zdroje ve výši  84.539,5 tis. Kč

Běžné výdaje celkem  44.638,0 tis. Kč
Kapitálové výdaje celkem 24,893,0 tis. Kč
Rezerva    15.008,5 tis. Kč
Celkem výdaje včetně rezervy 84,539,5 tis. Kč

Financování zahrnuje cíleně vytvářené přebytky rozpočtu - financování zvýšených výdajů (vyúčtování energií apod.) 
na počátku následujícího roku a zálohy příspěvkovým organizacím.

Zastupitelstvo města se zabývalo i otázkou sportovní nafukovací haly. Vedení města informovalo o schůzce se zá-
stupci Orla jednoty Paskov a z jednání vyplynul závěr, že Orel nemá zájem halu dále provozovat. Město má představu 
postavit novou sportovní halu (s náležitými parametry pro sporty provozované v Paskově) v areálu Základní školy 
Paskov. Do té doby poskytne dotaci na provoz nafukovací haly, tak, jak tomu bylo doposud, aby sportovní kluby a 
spolky měly kde trénovat a hrát. 

Zastupitelé také uložili Radě města Paskov zveřejňovat program schůze rady města na webových stránkách Města 
Paskov. Občané, kteří se budou chtít s nějakým projednávaným bodem blíže seznámit, mohou přijít na městský úřad 
a, na základě zákona č. 106/1999 Sb. o svobodném přístupu k informacím, dostat výpis z usnesení rady města.   

Mgr. Kristýna Šircová

Zpravodaj občanů Paskova a Oprechtic

zpravodajpaskov@email.cz | www.mesto-paskov.cz
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Zprávy z Rady města Paskov
Rada města Paskov se v období od prosince do února sešla celkem třikrát a to 8. 12. 2014, 7. 1. 2015 a 21. 1. 2015. 

Na svých jednáních vzala na vědomí:
 - cenovou nabídku na zpracování projektových dokumentací na přechod pro chodce na ul. U Dálnice (auto
    busová zastávka Paskov, U hřbitova a Paskov, podchod), a u zastávky, Paskov, Oprechtice střed a Paskov,  
    Oprechtice, garáže a projektovou dokumentaci na chodník podél ulice Místecké.
 - návrh koncepce zásobení teplem budovy zámku Paskov
 - stížnosti občanů na nedostatečný úklid KCP, tělocvičny ZŠ
 - návrh na zřízení e-mailové adresy, kde by občané mohli zasílat své podněty

Na svých jednáních schválila:
 - dodatek ke smlouvě na více a méněpráce na akci „Rozšíření hřbitova města Paskov“
 - úpravu betonového chodníku v areálu zámku Paskov
 - doplnění „Ceníku zboží a služeb Města Paskov“ o položky a ceny za reklamní předměty Paskova (čepice,   
    trička, hrnky, pera). 
 - stavební práce spojené s opravami komunikací k Základní škole Paskov
 - statické posouzení KD Oprechtice
 - záměr pronájmu budovy kina č. p. 573 (vstupní hala) na ul. Nádražní v rozsahu 4 hodiny týdně za účelem   
   hudebních zkoušek a záměr pronájmu budovy č. p. 38 na ul. Nádražní v Paskově za účelem kancelářských 
   prostor
 - dodávky čerstvého betonu a služeb na stavební akce
 - cenovou nabídku na mediální spolupráci s Frýdecko-Místeckým a Třineckým deníkem
 - realizaci opravy podlahy tělocvičny ZŠ Paskov
 - přihlášení Města Paskov do projektu SENIOŘI KOMUNIKUJÍ 2015 – jedná se o týdenní bezplatný 
   počítačový kurz pro seniory
 - poskytnutí slevy 10% inzerentům, kteří si objednají inzerci ve všech číslech Zpravodaje v aktuálním 
    kalendářním roce

Na svých jednáních rozhodla:
 - o provedení optimalizace výše záloh na odběr médií, placených Městem Paskov a připravit návrh na opti
    malizaci výše záloh u Jednoty Orel Paskov (nafukovací hala)

Mgr. Kristýna Šircová

Informace z komisí Rady města
Komise je iniciativním a poradním 
orgánem starosty a rady města. 
V oblasti životního prostředí řeší  
úkoly na úseku ochrany a zlepšování 
životního prostředí na území města, 
zejména zlepšování kvality ovzduší, 
vody a půdy. Plní úkoly vyplývající 
pro komisi ze schváleného územního 
plánu města, případně z dalších ma-
teriálů. Komise zaujímá stanoviska k 
nově pořizovaným územním plánům 
a projektům města z hlediska ochra-
ny životního prostředí. Komise zpra-
covává doporučující stanoviska k no-
vým investičním záměrům a stavbám 
na katastru města Paskov z hlediska 

dopadu na životní prostředí. Komise 
zpracovává návrhy na údržbu veřej-
ného prostranství, čistotu města, na-
kládání s odpady, stav veřejné zeleně 
a posuzuje žádosti o kácení dřevin.
V oblasti bytového hospodářství ko-
mise podává návrhy na údržbu, opra-
vy a rekonstrukce bytového fondu 
města. Na základě evidenci žádostí 
a pořádníku, doporučuje konkrétní 
žadatele pro pronájem uvolněných 
bytů a navrhuje je radě ke schválení.  
Komise projednává další záležitosti 
týkající se oblasti bydlení ve městě a 
pronajímání městských bytů.
V oblasti územního plánování komise 

projednává územně plánovací pod-
klady, projednává záměr a pořízení 
územně plánovacích dokumentací a 
jejich změn, napomáhá při posuzová-
ní přípravné a projektové dokumen-
tace nejdůležitějších investičních 
záměrů a staveb města. Pečuje o vy-
vážený rozvoj struktury města, opti-
mální hospodaření s územím, jeho 
zdroji a vybudovanými fondy, jakož i 
ochrana přírody a kulturního dědictví 
minulosti. Komise se zabývá otázka-
mi strategického plánování a rozvoje 
města a předkládá radě města dopo-
ručující stanoviska.

Tomáš Lyčka, předseda komise

Komise pro územní plánování a životní prostředí a bydlení
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Vážení občané,

na schůzi konané dne 14. ledna ko-
mise probírala podněty občanů, 
které došly na městský úřad a kte-
ré vzešly z jednání Zastupitelstva. 
Zabývali jsme se připomínkami k 
jízdním řádům, zejména k lince 
č. 39, ale probírali jsme i spojení  
Paskova a průmyslové zóny Hyundai 
v Nošovicích. 

Důležitým bodem byly možnos-
ti zvyšování bezpečnosti cyklistů 
na cyklostezce. Komise doporuči-
la Radě města jednat s vlastníky  
komunikací o bezpečnostním  
pogumování v místě přejíždě-
ní cyklistů na cyklostezku na uli-
ci Národního odboje a o zajištění  

reflexního vodorovného dopravního 
značení, které pomůže cyklistům v 
orientaci na cyklostezce ve večer-
ních a nočních hodinách. 

Také jsme se zabývali plánovaným 
nákupem dvou informačních radarů 
na ulici Národního odboje ve smě-
ru do Paskova a v Oprechticích, kde 
jsme doporučili Radě města zvolit je-
den ze dvou druhů radarů (se „smaj-
líkem“ či s ukázáním SPZ). 

Na závěr komise diskutovala 
nad připravovaným kamerovým  
systémem.

Ing. Jan Širc, Ph.D., 
předseda komise

Komise ochrany veřejného pořádku, dopravy a spojů                             Letopisecká a dokumentační komise

Novou komisí, kterou zřídila rada 
města je „ Letopisecká a doku-
mentační komise“. Jejím úko-
lem a cílem zároveň je postup-
ně zdokumentovávat současnost  
Paskova a Oprechtic a průběžně 
vytvářet databanku dokumentů, fo-
tografií a videí. V souladu se svým 
názvem bude také postupně pořizo-
vat scany kronik, dokumentů a foto-
grafií týkajících se historie města a 
zpracovávat časový harmonogram 
významnějších událostí. Komise se 
bude scházet 1x měsíčně a uvítá 
všechny zájemce ochotné pomoci 
jak v dokumentování minulosti, tak 
i současnosti našeho města. Bližší 
informace můžete získat na měst-
ském úřadě u pana Šafránka.

Dne 4. února 2015 se komise sešla 
na své první schůzi. Komise je jede-
náctičlenná a za městský úřad je po-
věřen účastí na jejich schůzích pan 
Aleš Šafránek. Členové komise byli 
seznámeni s tím, že komise je po-
radním orgánem Rady města a právě 
Rada, případně Zastupitelstvo měs-
ta, pověřuje komisi úkoly, které po-
žaduje v oblasti působnosti komise k 
projednání, zjištění skutečností nebo 
zajištěním či pomocí při zajišťování 
akcí pořádaných městem. 

Komise si stanovila svolávání schůzí 
komise ve dvouměsíčních interva-
lech se začátkem v 18:00hodin. 
V diskuzi se členové komise vyjadřo-
vali k možnostem komise při projed-
návání problematiky v rámci působ-
nosti komise, jejími kompetencemi a 
byli požádání, aby si do příští schůze 
promysleli okruhy náplně činnosti a 
jejich praktické provádění. Dále byly 
projednány okruhy akcí se zaměře-
ním k oslavám 70. výročí osvobození 
Paskova, byla projednána vhodnost 

průběhu oslav ve dnech prodlouže-
ného víkendu 1. až 3. května. Čle-
nové komise byli požádáni, aby si 
promysleli, jak by si představovali 
průběh uvedených oslav. 
Další schůze komise k této proble-
matice se uskuteční 18. 03. 2015 v 
18:00 hodin.

MVDr. Zdeněk Pejhovský
předseda komise

Komise pro školství a vzdělávání, kulturu a tělovýchovu

Redakční rada Paskovského  
zpravodaje se sešla 15. ledna a 
na svém jednání řešila novou  
grafickou podobu Zpravodaje, tech-
nické detaily a nový ceník inzerce. 

Na žádost komise Rada města  
schválila 10% slevu pro inzerenty, 
kteří budou objednávat inzerci na 
aktuální kalendářní rok. Také jsme 
doporučili Radě města vypsat výbě-
rové řízení na tiskárnu, která by měla 
zajišťovat tisk Zpravodaje do konce 
roku 2018. 

Během roku budete v Paskovském 

zpravodaji zaznamenávat mno-
hé změny – např. zařazení nových  
kategorií, modernější grafická úprava 
apod. 

Doufáme, že se Vám bude změna 
líbit. V případě, že budete chtít do 
Zpravodaje přispět, neváhejte a po-
šlete nám svůj článek v rozsahu max. 
jedné A4 na adresu zpravodaje zpra-
vodajpaskov@email.cz . 
Termíny uzávěrek na tento rok jsou 
5. dubna, 5. června, 5. srpna, 5. října  
a 1. prosince.

Mgr. Kristýna Šircová, předsedkyně

Redakční rada Paskovského zpravodajeInzerce
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E - aukce Paskov 2016
Vážení spoluobčané,
v těchto dnech vám byla či bude poš-
tou doručena obálka s informacemi 
o vašem možném znovu zařazení do  
e-aukce dodávky médií, společnosti  
eCentre a.s., která byla realizátorem 
prvního kola při výběru dodavatelů 
na elektřinu a zemní plyn pro naše 
občany.
Většina z vás, kteří v minulosti této  
nabídky využili, jste již také obdrželi 
i první roční vyúčtování za média a 
mohli jste tak posoudit, zda-li a nako-
lik, byl tento krok, při změně dodava-
tele médií, pro vás přínosný.

Pokud budete chtít znovu dosáhnout 
cen z e-aukce, stačí postupovat v sou-
ladu s obdrženými informacemi, tzn. 
vyplnit a podepsat přiloženou žádost 
o znovuzařazení do e-aukce a spolu s 
posledním vyúčtováním za média ji 
odeslat nazpět na adresu eCentre.
Znovuzařazení do dalšího kola  
e-aukce, není pro nikoho povinné.

Je třeba ale mít na paměti, že stáva-
jící smlouvy, tj. vysoutěžené v aukci,  
jsou na dobu určitou, bez automatic-
ké prolongace !!! 
 

Tudíž, v případě individuální změ-
ny dodavatele, tak musíte s před-
stihem myslet na to, že bude třeba  
podepsat nové smlouvy na další ob-
dobí, s novým, vámi vybraným doda-
vatelem. Většina smluv sjednaných 
přes společnost eCentre vyprší našim 
občanům k datu 1. 1. 2016.

V případě vašich dotazů, se můžete 
taktéž obracet přímo i na p. Janků. 
Kontakt ne něj naleznete v informač-
ním dopise také.

Za finanční výbor 
Michálek Petr 

Karneval ve školce
Dne 27. 1. 2015 Mateřská škola v Paskově pořádala Kar-
neval, na kterém se nejen děti, ale i někteří zaměstnan-
ci MŠ, proměnili za pohádkové bytosti večerníčků. Akce 
proběhla v dopoledních hodinách v prostorách MŠ, kde 
si děti mohly zatančit, zazpívat a zacvičit. Byly připrave-
né soutěže, tanečky a prostorami MŠ se celé dopoled-
ne ozývala hudba, na kterou děti vymýšlely své taneční 
kreace. Odpoledne si děti z některých tříd mohly odnést 
na památku barevný nafukovací balónek. Neuvěřitel-
ně nás opět příjemně překvapilo nasazení a spoluprá-
ce ze strany rodičů. Maminky a babičky napekly různé  
dobroty: slané pečivo, buchty, cukroví, vykrajované 
ozdůbky z marcipánu, šátečky, tyčinky apod. 

Díky těmto skvělým cukrovinkám nejen na chuť, ale i na 
pohled byl náš slavnostní stůl pro děti ještě barevnější 
a ještě lákavější. Děkujeme tímto všem rodičům, kteří 
napekli dětem na tuto akci dobrůtky a obohatili jim tak 
zážitek z Karnevalu. Velké díky patří také našim kuchař-
kám, které pro děti napekly linecké slepované cukro-
víčka. Karnevalu se zúčastnilo také několik přihlížejících 

maminek…. jen škola, že bez karnevalové masky…Věří-
me, že příští rok seberou odvahu a půjdou si společně 
se svými dětmi „zařádit“ v nějaké masce např. Makové 
panenky či motýla Emanuela….:)

Mgr. Michaela Dvořáková a Lucie Kreclová
učitelky

S koncem kalendářního roku 2014 
skončil také další ročník soutěže 
„Odznak Všestrannosti Olympijských 
Vítězů“ (OVOV). Duchovními otci této 
soutěže jsou Robert Změlík a Roman 
Šebrle, olympijští vítězové v desetiboji, 
královské atletické disciplíně, kteří se 
rozhodli připravit pro žáky základních 
škol atraktivní pohybový program. 
Tato soutěž volně navazuje na 
v minulosti populární „odznak 
zdatnosti“. Skládá se z 10 disciplín, za 

které se získávají body, jejichž součet 
pak určí hodnotu odznaku. Rozlišeny 
jsou i věkové kategorie, takže lze 
porovnávat i děti různě staré.

V roce 2014 získalo 8 žáků naší školy 
odznaky za své výkony. Odznak 
nejvyšší hodnoty – diamantový, 
získal Derek Gödel ze 7. A, zlatý 
odznak Marek Marmol (7. A), stříbrné 
Stanislav Dlouhý (6. B) a Tomáš 
Dulava (7.A), bronzové odznaky pak 

obdrželi Jakub Jonáš (6. A), Martin 
Kunát (6. B), Karel Záviský (7. A) a 
Adam Musil (8. A).
Své schopnosti si mohou vyzkoušet 
všichni, podrobnější informace 
naleznete na webu www.ovov.cz, 
včetně popisu všech disciplín a 
bodovacích tabulek.

Tomáš Mitura
Zástupce ředitele ZŠ Paskov

Zdatní žáci na ZŠ Paskov – OVOV 2014
... karneval ve školce ...
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Florbalová doba bronzová   Zlatá cihla 14/15
Ve čtvrtek 4. 12. se ve Frýdku–Místku  
konala matematická soutěž „Zlatá Cihla“. 
Naši školu reprezentovali žáci VI.A, VI.B, 
VII.A. a IX.B třídy, které vyučuje matemati-
ku paní učitelka Jana Pavlicová. Okresního 
kola této soutěže se účastnilo celkem 143 
soutěžících ve dvou kategoriích 

V kategorii mladších žáků (6. a 7. třídy) se 
lépe dařilo družstvu ve složení T. Pavlaso-
vá, VI.B; M. Rozprým, VII.A a D. Krečme-
rová, VI.B – to se umístilo se na 11. místě 
z 23 soutěžících družstev.V jednotlivcích 
dosáhli nejlepších výsledků v této katego-
rii T. Pavlasová shodně s M.Rozprýmem, a 
to na 19. místě z 69 soutěžících. I druhé-
mu družstvu ve složení I. Michenka, VI.A; 
V.Boučková, VI.B  a V. Daněk, VI.B patří po-
děkování za reprezentaci školy.

V kategorii starších žáků (8. a 9. tř.) oběma 
našim družstvům z IX.B se podařilo obsa-
dit místa v první polovině – na 8. místě z 
25 družstev se umístilo družstvo ve slože-
ní R. Pastrňák (v jednotlivcích 23. ze 74 ),  
P. Moroň (v jednotlivcích 28.) a D. Kuča 
(v jednotlivcích 31.). Druhé družstvo se 
umístilo na 12. místě, A. Horkelová však 
v jednotlivcích zabodovala nejvíce – umís-
tila se na 12. místě ze 74 soutěžících. Na 
51. místě pak M. Boková a na 52. místě K. 
Janáková. 

Jako náhradníci si soutěžní atmosféru vy-
zkoušeli i S. Golka ze VI.B a Honza Smisitel 
z IX.B.

Soutěž byla velice zdařilá a žáci spolu s 
paní učitelkou se již těší na další ročník.

Jan Smisitel

Prosinec a leden jsou již tradičně v kalendáři soutěží Asociace Školních 
Sportovních klubů ČR (AŠSK ČR) zasvěceny florbalovým soutěžím. Naše 
škola, se svou dlouhou florbalovou tradicí, u toho nemohla chybět. Do sou-
těží se zapojila 4 družstva žáků 2. stupně, dvě chlapecká a dvě dívčí, navíc 
jsme letos byli i pořadateli všech okresních finále této soutěže.

Ani tentokrát naše týmy nevyšly naprázdno a výsledkem byly tři bronzové 
příčky v okresním finále (obě chlapecká družstva a družstvo dívek z 8. a 
9. ročníku). Nejblíže k vítězství v okresním kole mělo družstvo chlapců 8. 
a 9. roč., které od postupu do krajského kola dělil jen jeden gól. Velký dík 
za vzornou reprezentaci však patří všem hráčům a hráčkám, kteří za naši 
školu nastoupili.
Florbalové soutěže AŠSK ČR nyní pokračují dalšími koly a i zde figuruje naše 
škola. 

Úspěchem tentokrát diplomatickým a organizačním je, že již třetím rokem 
po sobě jsme byli pověřeni organizací krajského kola ve florbalu dívek 
středních škol a koncem února, v úterý 24. 2. od 9 hod. proběhne v pas-
kovské nafukovací hale kvalifikace na republikové finále ve florbalu žáků 
základních škol, za účasti krajských šampionů tří krajů – Moravskoslezské-
ho, Olomouckého a Zlínského. 

Na přehlídku toho nejlepšího žákovského florbalu jste všichni srdečně zvá-
ni.

Tomáš Mitura, Martin Biolek

... žáci základní školy ze soutěže Zlatá cihla ...

V sobotu dne 13. 12. 2014 se paskovské gymnastky zúčastnily Oderského Poháru, který probíhal od brzkých ranních 
hodin do 16h v Odrách. Paskov závodil ve třech kategoriích, v té nejmladší měl dokonce dvě družstva. Velký úspěch 
měla kategorie starších žákyň, kde dívky vyhrály jak zlatou, tak stříbrnou medaili!

1. kategorie mladší žákyně (1. - 3. třída, ročníky 2005-2007)

Gymnastika ... Oderský pohár

A družstvo
Kreclová  Alžběta - 8. místo
Kučová Sabina - 9. místo
Makarová Michaela - 11. místo

B družstvo
Tvrdíková Viktorie - 17. místo
Zatloukalová Martina - 18. místo
Nebeská Eliška - 24. místo
Onderková Kamila - 26. místo ... pokračování  str. 6 ...
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... pokračování  ze str. 5 ...

2. kategorie – mladší žákyně (4. - 5. tří-
da)
Prokopová Anna – 15. místo
Tvrdíková Anna Marie – 16. místo       

3. kategorie – starší žákyně (7. třída)
Pohludková Tereza - 1. místo
Malinová Denisa - 2. místo
Violová Alena – 5. místo

Děkujeme dívkám za vzornou reprezen-
taci Paskova a přejeme mnoho dalších 
úspěchů.

Mgr. Kristýna Šircová

44. ročník dějepisné olympiády
Vyhlašovatelem této olympiády je 
Ministerstvo školství, mládeže a tě-
lovýchovy. Soutěž vychází z obsahu 
vzdělávacího oboru dějepis v rámco-
vých vzdělávacích programech. Jde 
o cílevědomou vzdělávací aktivitu 
zaměřenou na systematic-kou práci 
s žáky, kteří mají zájem o daný obor. 
Soutěž je určena žákům 8. a 9. roč-
níků ZŚ a odpovídajícím ročníkům 
gymnázií. Tematické zaměření roční-
ku je: „Pot, slzy a naděje aneb život 
je boj“. Tematické zaměření školní-
ho kola, které u nás proběhlo 28. 
11. 2014, bylo: „Od Sáma k Moháči 
v souvislostech“. Ve školním kole si 
změřilo síly ve znalostech našich i 
světových dějin 31 žáků.  
Na prvním místě se umístil Robin 

Pastrňák z 9. B s 32 body, těsně za 
ním, na druhém místě, Aneta Hor-
kelová z 9. B s 31 body a na třetím 
místě Adam Musil z 8. A s 29 body.

V úterý 20. ledna 2015 se konalo 
na Základní škole Jiřího z Poděbrad 
okresní kolo dějepisné olympiády s 
tematickým zaměřením „Od Sáma 
k Trojspolku v souvislostech“, které 
organizovalo Středisko volné času 
Klíč. Zúčastnilo se jej 28 nejlepších 
řešitelů školních kol (ZŠ i víceletých 
gymnázií). Naším želízkem v ohni byl 
Robin Pastrňák, který se umístil na 
10 místě v okrese Frýdek- Místek.

Mgr. Jarmila Petrová

Na začátku letošního školního roku 
nás naše akční třídní učitelka - paní 
Jana Pavlicová vyzvala, zda bychom 
nechtěli zkusit nějaké společné ak-
tivity s mladšími spolužáky, když se 
nám loni tak vydařila naše společná 
výprava na „Velikonoční ostrovy“ a tý-
mová přírodovědná expedice EBATAP. 
Bez váhání jsme na její návrh kývli a 
od října, na několika třídnických ho-
dinách se zrodil plán projektu NEJ s 
NEJ – tedy nejmladší žáci 2. stupně 
s nejmladšími žáky 1. stupně. První 
společnou aktivitou byla odsouhla-
sená Malá vánoční dílnička. V říjnu 

jsme dali dohromady plán a zároveň 
jsme se shodli na aktivitách s prvňáč-
ky, v listopadu jsme si rozdělili úkoly 
a vyzkoušeli si spolu a paní učitelkou 
výrobky, které spolu s prvňáčky udě-
láme. V prosinci jsme se kromě vý-
zdoby třídy s nadšením, s očekáváním 
a s úsměvem věnovali výrobě plastic-
kých pozvánek pro obě 1. třídy. Do vá-
noční dílničky jsme vtáhli i VI. A třídu, 
aby si všichni naši prvňáčci prožili za-
jímavou aktivitu se staršími spolužáky 
a aby věděli, že starší jim budou po-
máhat, pokud by to potřebovali. No, a 
poslední den před Vánocemi jsme po-

zvali prvňáčky do svých tříd, vyráběli 
jsme s nimi ovocné ježky a cukroví z 
miňonek, bonbónků a čokolády. Měli 
jsme velikou radost z toho, jak to ty 
malé děti baví. Dvojice či trojice nás 
šesťáků pomáhala za dozoru třídních 
učitelek skupinkám prvňáčků vyrábět 
jednoduché občerstvení pro rodiče v 
době Vánoc, aby je také mohli pře-
kvapit. 
Moc jsme si to užili a už se těšíme na 
další společnou aktivitu, kterou sa-
mozřejmě nemůžeme zatím prozra-
dit.

NEJ s NEJ – projekt VI. tříd ZŠ Paskov

Paní učitelce Pavlicové určitě moc 
děkujeme za nápad, pomoc a také 
za sponzorské krabičky od Cukrárny 
Ollies, v nichž si děti sladké a ovocné 
dárky odnesly. Na oficiálních strán-
kách této firmy se o naší aktivitě mů-
žete také dočíst. Ale raději si do Ollies 
zajděte na nějakou dobrůtku, stojí to 
za to! Třeba tam běžte s rodiči a sou-
rozenci oslavit vysvědčení.

 Týmová práce třídy VI. B
... Nej s Nej ...
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Let the world come to you
V letošním roce byla naše škola při-
zvána do soutěže Let the world come 
to you, kterou pořádá 1st Internati-
onal school v Ostravě. Tentokrát na 
téma „Fashion“.

Dne 11. prosince nás navštívili žáci 
ostravské školy a předvedli prezen-
taci, která se týkala módní tvorby. 
Poté jsme si mohli vybrat jednoho z 
nabídnutých světových tvůrců, jehož 
život a tvorba měla být zpracována ve 
formě počítačové prezentace a pro-
vázená komentářem v anglickém ja-
zyce. Naše volba padla na jméno Yves  
Saint-Laurent.

Protože jsme měli před sebou jen tý-
den školní docházky, před vánočními 
prázdninami, bylo oznámeno datum 
soutěže – a to 12. ledna pro nás vel-
kým překvapením. Všichni byli namo-
tivováni, a tak jsme si nastínili vzájem-
ně představy prezentací a před dětmi 

stálo velké rozhodnutí. Zúčastnit se 
soutěže a pracovat během vánočních 
prázdnin, či odpočívat a školu na dva 
týdny z hlavy úplně vypustit?

V lednu jsme, my učitelky anglického 
jazyka, byly mile překvapeny, že přes 
prázdniny pracovaly tři tříčlenné týmy 
obou devátých tříd, což pro nás zna-
menalo velmi rychle uspořádat škol-
ní kolo, ve kterém zvítězilo družstvo 
složené z Jana Smisitele  9. B, Kláry 
Michalkové  9. A  a  Markéty Bláhové 
také z 9. A.

Proběhlo několik konzultací, 
úprav a 12. ledna jsme vyrazili do  
Ostravy reprezentovat naši školu 
v této náročné konverzační soutě-
ži. V porotě zasedly takové osob-
nosti, jako Jitka Stauder - Fashion 
Designer či Jana Sehnálková - US Am-
bassy Praha. Hodnotila se originalita  
zpracování prezentace a samozřejmě 

kvalita anglického projevu. Do další-
ho kola bylo vybráno ze zúčastněných 
patnácti škol pouze pět, které se o 
první příčku poperou na soutěži v ob-
chodním centru Nová Karolina.  Jak se 
brzy ukázalo, většina škol už zde byla 
„ostřílenými harcovníky“ a my patřili 
mezi „hrstičku“, která se soutěže zú-
častnila poprvé.

Přestože jsme do Nové Karoliny  
nepostoupili, náš tým byl velmi dobře 
připraven. Všichni jsme na naše de-
váťáky pyšní. Jejich prezentace a pro-
jev patřil k těm nejlepším. Snad nám 
chybělo jen trošku štěstí, svazovala 
nás přílišná tréma a otázky na konci 
vystoupení byly více než záludné. Ale 
zkušenost už máme a je na nás, jak ji 
zúročíme v příštích ročnících.

 Světlana Koriťáková

Třetí třída v předvánočním čase
Vánoce jsou pro děti nejkrásnějším 
svátkem roku a vždy se na ně velmi 
těší. Ve škole vládne vánoční atmo-
sféra, zdobíme třídy, zpíváme koledy, 
čteme a posloucháme pohádky, vy-
právíme si a připravujeme výrobky na 
pas-kovský Vánoční jarmark. 
Obvykle se touto dobou vydáme i na 
nějaký výlet do okolí. S letošními tře-
ťáky jsme navštívili projekt Vánoční 
dílny v Ostravě. Tuto velmi zdařilou 
akci připravuje na Černé louce ne-
zisková organizace Centrum pro ro-
dinu a sociální péči, klub Ámos, který 
se snaží dětem přiblížit stará řemesla, 
tradice minulých generací a význam 
Vánoc. Děti si zde vyzkoušely různé 
výtvarné techniky, vyrobily si přitom 
pěkné dárky a ozdoby, upekly a na-
zdobily perníčky, prohlédly si výstavu 
betlémů, projely se vláčkem po Ma-
sarykově náměstí, kde se v tu dobu 

konaly vánoční trhy.
Poté jsme se všichni vydali do neda-
lekého loutkového divadla na novou 
inscenaci nazvanou Štědrý den malé-
ho Jakuba, která byla napsána podle 
Malé vánoční povídky spisovatele 
Ludvíka Aškenazyho. Během před-
stavení zazněla řada známých i méně 
známých koled, děti zpívaly a častým 
potleskem odměňovaly výkony herců.
Dalším pěkným předvánočním zážit-
kem byl pro děti koncert ZUŠ Vrati-
mov v našem kině. Zajímavý výběr 
skladeb, výkony malých interpretů 
a souborů, neotřelý komentář uvá-
dějícího pana učitele, který udržoval 
s naším dětským publikem neustálý 
kontakt, to vše se dětem velmi líbilo. 
Kromě těchto vánočně zaměřených 
akcí jsme s dětmi navštívili Komunit-
ní centrum, kde se konala zajímavá 
výstava o historii házené v Paskově. 

Tady si děti vyslechly vyprávění pana 
starosty o oblíbeném paskovském 
sportu, kterým prošli někteří jejich 
rodiče i prarodiče.

Vánoční atmosféra ve škole vždy vr-
cholí poslední den před prázdnina-
mi, kdy se ve třídách rozbalují dárky, 
ochutnává se cukroví od maminek, 
děti zpívají a hrají na hudební nástro-
je. 
V poslední hodině jsme si popřáli pěk-
né svátky a rozešli se do svých domo-
vů, vždyť i ten nejzábavnější program 
ve škole nemůže dětem nahradit ta-
jemné kouzlo Vánoc, které zažívají v 
kruhu své rodiny.

Mgr. Eva Krumplovičová
třídní učitelka 3. B
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Návštěva Viktorie Traschenko Olympiáda z ČJ

Březen - měsíc čtenářů

Dne 18. prosince 2014 opět navštívila naši školu Viktoria Traschenko (pochá-
zí z města Omsk, ale už dva roky žije ve Frýdlantě nad Ostravicí), aby si 8. A 
třída mohla vyzkoušet své pokroky ve znalostech ruského jazyka a popovídat 
si s rodilým mluvčím - tentokrát na téma VÁNOCE. Myslíte si, že jsou vánoční 
tradice v obou zemích stejné? Právě naopak.

Viktoria si pro nás připravila obrázkovou prezentaci a vysvětlila, že 24. prosi-
nec pro obyvatele Ruska není ničím výjimečný den. Dárečky pod stromeček 
všem hodným dětem nosí Děd Moroz a Sněguročka až 31. prosince, kdy u 
nás všichni slaví příchod nového roku. Viktoria nám také řekla, že Štědrý den, 
kdy slavíme narození Ježíška, díky dlouhodobému používání Juliánského ka-
lendáře u nich spadá až na 7. ledna. Ale jeho oslavy nejsou tak tradičním 
rodinným svátkem, jako u nás. Žáci si tedy měli možnost připomenout rozdíly 
mezi naším, tedy Gregoriánským a Juliánským kalendářem a připomenout si 
zároveň, proč Říjnová revoluce vlastně proběhla v listopadu. Viděli jsme na 
obrázcích také velmi honosný dům, ve kterém žije Děd Moroz a kam ruské 
děti posílají dopisy, ve kterých prosí o splnění svých vánočních přání.

Naopak my jsme si připravili povídání o našich tradicích, o kterých Viktoria 
téměř nic nevěděla. Ujistila nás, že kapr a bramborový salát na Štědrý den na 
jejich stole nebude chybět a velmi ráda pro svou rodinu připraví rozkrajování 
jablíček i pouštění lodiček.

Hodiny s rodilým mluvčím jsou pro naše žáky obrovským přínosem, a proto 
doufáme, že si Viktoria najde mnohem více volného času a pomůže nás po-
postrčit při prvních krůčcích studia druhého cizího jazyka.

 Světlana Koriťáková

V pátek 12. prosince 2014 se na ZŠ Pas-
kov konalo školní kolo olympiády z čes-
kého jazyka. Tato soutěž je svým zaměře-
ním určena pro žáky vyšších ročníků ZŠ a 
gymnázií, vyhlášení musí proběhnout ve 
stanoveném termínu a soutěžící mají od 
zadání na vyplnění pouze 2 hodiny, 60 
minut na každou část. V první části žáci 
plnili různé jazykové úkoly, přestylizová-
vali neobratná a dvojsmyslná vyjádření 
a opravovali gramatické chyby. Druhou 
částí je slohová práce na zadané téma, 
tentokrát v zadání stálo: Pohled z okna - 
popis s prvky úvahy. 
 
Školního kola se zúčastnilo 27 žáků 8. 
a 9. ročníku a 1 nadaný žák 7. ročníku.  
Soutěž nejlépe zvládli a nejvíce bodů 
získali 2 žáci 9. ročníku, Veronika Škorva-
nová a Honza Smisitel - shodně 28 b ze 
32 možných. Výsledky byly letos velmi 
těsné, rozhodoval každý bod. Na dru-
hém místě skončila loňská vítězka Eliška 
Záviská (27 b) a na třetím místě Robin 
Pastrňák (26 b).  Všichni umístění jsou ze 
stejné třídy, 9. B. Překvapením byl výsle-
dek Michaela Rozprýma, ač sedmák, zís-
kal 25 bodů a umístil se spolu s dalšími 3 
deváťáky na 4. místě.  

Do dalšího kola mohl postoupit jen je-
den žák z každé zapojené školy. Okresní 
kolo ve Frýdlantě n. Ostravicí proběhlo 
5. února 2015 a naši školu reprezentoval 
Jan Smisitel. V jeho kategorii soutěžili 
žáci ZŠ i žáci víceletých gymnázií, Honza 
se v této konkurenci umístil uprostřed 
na 20. - 22. místě.  

Mgr. Marcela Prokelová
učitelka ZŠ Paskov

Svaz knihovníků a informačních pracovníků a Místní knihovna PASKOV 
vyhlašuje šestý ročník celostátní akce BŘEZEN - měsíc čtenářů. V cent-
ru našeho zájmu je čtenář a čtení, tedy ne kniha (předmět) ani knihovna  
(instituce), ale každý čtenář (knihy, časopisu, e-zdrojů; aktivní uživatel  
knihovny i ten, který v knihovně nikdy nebyl a (zatím) ani být nechce.

Akce v tomto měsíci:
1) Výstava obrazů Zdeňka Kráčmara – Žena, malovaná pastelem
2) Soutěž pro všechny mladší čtenáře – Večerníček už má 50.let 
3) Besedy pro děti z Mateřských škol – Večerníček má narozeniny
4) Anketa SUK – čteme všichni – hlasování o nejoblíbenější knihu v r.2014
5) Ukázky netradičních knih – Kouzelné čtení, Nový tematický kufřík, deskové 
hry firmy ALBI, interaktivní knihy, bilingvní knihy apod.
6) Týden čtení aneb „Čtení sluší každému“ - v době od 2.března do 5. břez-
na –  čtení čehokoliv z čehokoliv a kýmkoliv – pojďte si číst do knihovny – v 
pondělí – čtvrtek v době od 8 do 12.00 hod  (děti čtou dětem, děti čtou 
seniorům, senioři čtou dětem, můžeme také soutěžit v rychločtení, apod.).  
„Poledníček“– akce pro děti z Mateřské školy – čteme dětem v poledne před 
spaním.
7) Knížka pro prvňáčka – v rámci této akce – Knihovnická dílna ve spolupráci 
s nakladatelstvím ANAGRAM 
8)  NOC S ANDERSENEM – tradiční zakončení BMČ.  Tentokrát ke 100.výročí 
Jana Drdy
9) Vyhlášení nejlepších čtenářů za rok 2014

Knihovna Paskov
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Gala přehlídka Paskov a Řepiště

V neděli 25. ledna 2015 se sešly 
děti a vedoucí z kroužků – poboč-
ka Paskov a Řepiště na GALA PŘE-
HLÍDCE v kině Panorama Paskov. 
Byl připraven pestrý program z čin-
ností zájmových útvarů. Můžeme 
si připomenout mažoretky, taneč-
ní i sportovní kroužky, angličtinu, 
badatele. Celkem vystoupilo 100 
dětí. Velké poděkování patří nejen 
dětem, ale i externím pracovníkům  
(vedoucím kroužků). 

Přehlídka byla pestrá a zajímavá. 
Rodiče a veřejnost získali předsta-
vu, jak pracujeme s dětmi a jaká 
je náplň jednotlivých zájmových 
útvarů.

Zároveň děkuji Městu Paskov za 
bezplatné poskytnutí prostor kina 
Panorama a pracovníkům Základní 
umělecké školy Paskov za zapůjče-
ní techniky a zpřístupnění prostor 
ZUŠ. 

Bc. Renáta Míčková
pedagog volného času

Volná místa v ZÚ
Volná místa v kroužcích DDM Vratimov,

pobočka Paskov
pro 2. pololetí šk. roku 2014/2015

SPORTOVKY I. 
4 – 6 let; úterý 15:00 – 15:50; 600 Kč

STREET DANCE A (nesoutěžní skupina) 
6 – 12 let; středa 16:00 – 16:50; 500 Kč 

DEBRUJÁŘI
10 – 15 let; středa 16:30–17:50; 550 Kč

Podrobnější informace o kroužcích nalez-
nete na www.ddmvratimov.cz .
Uvedené kroužky můžete nezávazně 1x 
navštívit. 

Klub důchodců informuje
Klub důchodců oslavil konec roku svým silvestrem a při 
bohatém programu se všichni dobře bavili. V lednu nás 
čekala výroční schůze, na které jsme hodnotili uplynulý 
rok. Klub jede dál, i když někteří členové skončili. Přibyli 
nám noví, které mezi námi s radostí vítáme. Máme hod-
ně plánů a doufáme, že se nám je podaří splnit.

V únoru nás čeká tradiční Pochovaní Basy s účastí hostů 
z různých klubů, se kterými máme družbu.
Naše bývalé mažoretky se přejmenovaly na taneční sku-
pinu Jiřinky, a i když jich zůstalo pouze 5 žen, jedou dál. 
Mají za sebou spoustu vystoupení a na další jsou zvány 
- jedná se o domovy důchodců, kluby, a v neposlední 
řadě i plesy. 

Za KD H. Fojtová

... Gala přehlídka kroužků DDM Vratimov, pobočky Paskov a Řepiště ...

Inzerce
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Inzerce Noc s Andersenem
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Činnost Pionýra Paskov, z.s. v roce 2014
V roce 2014 jsme měli celkem 91 čle-
nů, z toho 20 dětí do 15ti let.
Uspořádali jsme celkem 16 akcí, mezi 
které zahrnuji i brigády a tábory.
Schůzky vedení PS se v tomto roce 
konaly 10×.

Také v letošním roce jsme se drželi 
plánu akcí, našeho harmonogramu, 
který se snažíme naplnit. Vzhledem k 
nepřízni počasí jsme však byli nuceni 
zrušit hned z kraje roku dva lyžařské 
výlety. Naopak za akci vydřenou po-
važujeme dubnovou První vaječinu 
na Krásné, kde byl vypraven autobus 
a členové a blízcí kamarádi měli mož-
nost prohlédnout si základnu a okolí. 
Po velkém úklidu to tam prokouklo a 
oddíl ji v minulém roce již několikrát 
využil. Na tento rok je naplánována 
další údržba jako oprava střešní kryti-
ny, přivedení pitné vody apod.

Na konci dubna jsme zorganizovali 
Zdravotnického školení, které pro-
běhlo za účasti lektorů z Českého 
Červeného kříže a velkého počtu čle-
nů naší skupiny – věříme, že takové 
akce mají smysl a my všichni nejen 
na táboře si můžeme být jistější. Toto 
školení plánujeme opět uspořádat v 
roce 2016 a je přístupné také jiným 
spolkům i širší veřejnosti. V jeden 
den jsme zvládli odškolit ještě Pionýr-
ské minimum, které se hodilo hlavně 
novým instruktorům a vedoucím, 
kteří byli v květnu vysláni na víken-
dové školení. V roce 2015 vysíláme 
na školení další členy, kteří zastávají 
volené funkce nebo pracují přímo s 
dětmi. Bereme to jako důležitou věc, 
z jedné strany jako zdokonalování 
znalostí a motivaci do další práce, a 
ze strany druhé jako krytí naší skupi-
ny a splnění potřebných povinností 
vůči legislativě.

Během května jsme pracovali na 
opravách a údržbě táborové základ-
ny, která nám stále dobře slouží, ale 
v tomto roce budou potřeba větší zá-
sahy. Také chceme vyrobit kompaktní 
přístřešek za kuchyní, aby se tam bě-
hem deštivých táborových dní netvo-
řila laguna bahna. 

Hned na začátku června jsme si prošli 
zkouškou ohněm při Čertovském dět-
ském dni. Počasí nám přálo, bylo až 
pekelně teplo a účast dětí s rodinnými 
příslušníky se pohybovala na klasické 
hranici 1500 – 2000 osob.
Na konci měsíce června všichni kdo 
mohli, napnuli své síly a opět jsme 
během víkendu postavili tábor. Všem 
patří velké díky za pracovní nasazení a 
obětavost. Z mého pohledu hodnotím 
stejně pozitivně i bourání tábora, kde 
nás bylo více než obvykle. Na závěr 
nám tradičně zapršelo, ale věci se 
nám podařilo před deštěm uchránit. 
Nicméně k tomuto se váže problém 
se stanovými celtami – vzhledem k 
tomu, že výměník, kde jsou věci ulo-
žené je docela vlhkým místem, hledali 
jsme alespoň pro celty místo suché, 
společně s radou města se nám to po-
dařilo a na půdě školní jídelny budou 
moci být celty dokonce rozvěšené. 
Nyní řešíme jejich vyprání a dezinfek-
ci. Vyprané a vysušené celty budou 
uskladněny na již zmíněné půdě školní 
jídelny a na stavěčce je bude potřeba 
naimpregnovat. Praním však všechny 
léty získané nečistoty nezmizí a také 
se ztenčuje materiál, proto je to vý-
hledové řešení na 1 rok, maximálně 2. 
V tomto roce je tedy v plánu šetřit na 
celty nové, požádat v tomto směru o 
grant nadace OKD a v roce 2016 nej-
později v roce 2017 obměnit všechny 
stany najednou.

Na letošních táborech bylo rušno a 
nebylo to jen tím, že byly naplněny 
kapacity na 105%, ale i překvapivými 
návštěvami. U Perel proběhla kont-
rola krajské hygieny v doprovodu s 

televizí, na Drsňáky zavítal předseda 
krajské organizace Pionýra a na všech 
turnusech nás poctil svou návštěvou 
pan starosta, za což mu děkujeme 
a těší nás, že má město o zázemí na 
našich táborech zájem a že nás pod-
poruje.

Ani na podzim jsme neslevili z našeho 
akčního tempa a hned 13. 9.  se usku-
tečnila tradiční Drakiáda. Na začátku 
října jsme pak v rámci akce 72hodin 
pomohli uklidit prostranství Zahrady 
setkávání generací, za KCP. 
Dne 18. října jsme uspořádali zájezd 
na Gastrofestival do Velkých Karlovic, 
který se těšil účasti 32 osob z řad čle-
nů i veřejnosti.

Na konci listopadu se konal tradiční 
Lampionový průvod Paskovem, který 
přilákal rekordní počet 106 účastníků, 
Za uskutečnění Lampionového průvo-
du a Drakiády patří velký dík přede-
vším oddílovým vedoucím a instruk-
torům.

A závěr roku se nám povedl zakončit 
slavnostně Vánočním Jarmarkem, na 
kterém jsme také zaznamenali re-
kordní účast. Díky panu Maršálkovi 
vzniklo i povedené video z této akce a 
během několika dní budou viset také 
fotky z tohoto svátečního odpoledne 
na nástěnce u řeky. 

Děkujeme městu Paskov, sponzorům 
a všem dobrovolníkům za všestran-
nou pomoc a podporu, velmi si to-
hoto přístupu vážíme a těšíme se na 
spolupráci i v dalších letech.

Ing. Kateřina Biedrawová
statutární zástupce PS Paskov

... opékání ...
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Mladé házenkářské naděje
Po podzimní části sezóny jsme stáli před rozhodnutím, 
zdali odhlásit družstvo minižáků z oficiální soutěže, anebo 
ponechat obě mládežnické kategorie. Rozhodli jsme se za-
chovat soutěž pouze mladších žáků s tím, že minici budou 
nastupovat za mladší žáky, a tak bude naše mládež sbírat 
převážně zkušenosti. Současně jsme dohodli na přihlášení 
Paskova do Školní ligy házené, kde mohou hrát i neregis-
trovaní hráči z řad žáků ZŠ Paskov. Tréninky, i vzhledem k 
velkému rozmezí dětí, jsme napůl spojili - zachovali jsme 
čtvrteční a páteční samostatné tréninky obou kategorií a 
úterní se spojily. Toto slouží především k zdokonalování 
pohybových schopností a lepšímu získávání motorických 
dovedností. 

Po turnaji o Vánočního kapra jsme naše nejmladší druž-
stvo - minižáky – přihlásili na turnaj v Krmelíně (27. 12. 
2014). I když se jednalo o minižáky, tak se hrála klasická 
šestková házená (6+1) s hrací dobou 20 minut. Do turnaje 
se zapojily čtyři týmy - TJ Sokol Krmelín, Sokol Hrabůvka, 
Sokol Poruba a KH Orel Paskov.
Paskovské družstvo si vedlo výborně - v rámci skupiny po-
razilo všechno své soupeře - Sokol Krmelín 4:0, Sokol Ost-
ravu rovněž 4:0 a Sokol Hrabůvku 11:1. V semifinále nara-
zil Paskov opět na Sokol Hrabůvku, která se během krátké 
pauzy dokázala zvednou a pořádně potrápila náš tým. Až v 
samém závěru se rozhodlo o postupujícím do finále - Pas-
kov vyhrál v poměru 3:1. Do finále se k Paskovákům pro-
bojovalo i domácí družstvo Krmelína a čekalo nás tradiční 
derby. Celý zápas byl velmi vyrovnaný a do samého konce 
se oba celky rvali o vítězství. Štěstí se přiklonilo na stranu 
Paskova, který vyhrál 3:2. Na úspěchu našich nejmenších 
měl velký podíl nejen brankář Paskova - Tomáš Grygar, kte-
rý během turnaje vychytal osm sedmiček a pustil za svá 
záda pouze čtyři míče - ale také velké množství střelců, kdy 
se téměř všichni hráči trefili.

Další turnaj jsme pořádali my – KH Orel Paskov – v sobotu 
7. února. Turnaje se zúčastnilo 5 družstev mladších žáků. I 
když se zprvu našim moc nedařilo a dělali zbytečné tech-
nické chyby, v druhé polovině turnaje se herně zvedli a do-
kázali porazit silný tým HCB Karviné a SKP Frýdku-Místku. 
Je třeba si uvědomit, že i když to byl turnaj mladších žáků, 
za náš tým nastupovali převážně mladší děti, věkově mini-
žáci (i mladší). Na prvním místě se umístil Sokol Krmelín, 
2. místo obsadil Sokol Klimkovice, 3. místo domácí KH Orel 
Paskov, 4. místo HCB Karviná a 5. místo SKP Frýdek-Místek.

Tato kategorie má šance na velké úspěchy, pokud budou 
chtít na sobě pracovat, poslouchat rady trenérů a budou 
disciplinovaní při zápasech.

Kristýna Šircová 

O pololetních prázdninách jsme se poprvé vydali na akci 
Ledová Praha, kterou pořádá nadace Dětem 3. tisíciletí ve 
spolupráci s Pionýrem.  V rámci této akce mají dětské ko-
lektivy a rodiny možnost navštívit vybraná pražská muzea 
a instituce zdarma, či za zvýhodněné ceny.

Z dětského oddílu Pionýrské skupiny Paskov nás v pátek 
ráno do našeho hlavního města vyrazilo celkem sedm-
náct. Po pohodlné cestě vlakem jsme se ocitli na hlavním 
nádraží v Praze. Rychle nahodit krosny na záda a hurá na 
Základní školu Chodov, která bude po tři dny naším domo-
vem. Ve škole jsme si zabalili batůžky a konečně jsme se 
vydali na putování po Praze. Prohlídku města jsme zahájili 
návštěvou orloje a po ní nás čekalo Muzeum voskových 
figurín, ve kterém jsme potkali nejednu slavnou celebri-
tu. Následovalo Muzeum kostek, v němž jsme obdivovali 
nejen budovy, ale i auta a další předměty postavené ze 
známé stavebnice Lego. Muzeum Policie ČR nás přivítalo 
bohatým doprovodným programem. Děti se mohly setkat 
s policistou z doby první republiky, vyzkoušet si své zna-
losti o bezpečném pohybu v silničním provozu nebo na-
hlédnout do tajů daktyloskopie. Páteční den jsme zakončili 
prohlídkou Muzea železnice. 

V sobotu ráno se nám po předešlém nabitém dni moc 
vstávat nechtělo, ale vidina dalších zajímavých zážitků na-
konec probudila i ty největší spáče. Nejprve jsme se vydali 
na Pražský hrad, který jsme si i přes intenzivní sněžení 
důkladně prohlédli.  Potom nás čekala návštěva Muzea 
hudby, kde jsme mohli obdivovat mnoho rozličných hu-
debních nástrojů z různých historických období. Po obě-
dě jsme zamířili do Muzea Karla Zemana. V tomto muzeu 
byla pro děti připravena hra, na jejímž konci musely od-
kódovat truhlu, ve které na každého čekala odměna ve 
formě placky. Před večerním koncertem jsme stihli ještě 
návštěvu Muzea panenek barbie, monster high a autíček. 
Koncert Děti dětem, na kterém vystupovaly talentované 
děti ale třeba i Olga Lounová, jsme si opravdu moc užili a 
byl pěknou tečkou sobotního dne.

Všechno jednou končí, a také nás v neděli čekalo balení a 
odjezd domů. Sbalené krosny jsme uschovali na hlavním 
nádraží. Poté jsme se vydali do kaleidoskopického kina a 
zrcadlového bludiště, kde jsme se opravdu pobavili, pro-
tože najít cestu ven byl skutečně oříšek. Slunečné počasí 
přímo vybízelo k výhledu na Prahu z výšky. Proto naše 
kroky vedly na věž Staroměstské radnice, ze které jsme 
měli stověžatou Prahu jako na dlani. Čas je ale neúpros-
ný, tudíž jsme se vydali na oběd a hned po něm na nádra-
ží, ze kterého nás čekala cesta zpátky domů. Z vlaku jsme 
naposledy zamávali Praze, v níž jsme prožili krásné tři dny 
plné zážitků a dobrodružství.

Za vedoucí oddílu Mušata

Lucie Šprochová

Mušata v Praze
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Volejbalový rok 2014 v Paskově- a stále hrajeme
Volejbal, jakožto nenáročný a laci-
ný sport pro každého, má v Paskově 
dlouhou historií. Mnozí z nás, kteří 
pod standartou SSK /dříve Sokola/ 
hrajeme, skáčou pod paskovskou sítí 
déle jak 30 let. Volejbalovým klubem 
prošlo mnoho desítek hráčů. Někteří 
hrají pořád, někteří odešli, aby se pak 
vrátili a někteří si našli svému srdci a 
zdraví bližší aktivity. Vyústěním gene-
račních proměn je, že každé pondělí v 
20.00 se ve školní tělocvičně sejdou 
hrající muži a ženy ve věku od 25 do 
více jak 60 let.

Je to naše osobní zábava, kterou si 
sami financujeme, ale jsme vděční, 
že právě v Paskově jsou pro náš sport 
tak ideální podmínky (tělocvična, 
školní hřiště, nafukovací hala), a tak 
se snažíme každoročně propagovat 
Paskov pořádáním turnajů. V roce 
2014 jsme v lednu v nafukovací hale 
přivítali 12 družstev /cca 80 hráčů / 
ze širokého okolí. Pozvání přijali i bor-
ci až z Osoblahy. Celodenní akce byla 
precizně zorganizována a měla velký 

úspěch a byl to již minimálně 10. roč-
ník - my to nepočítáme :-).

V rámci oslav města paskova jsme 
pořádali v červnu turnaj na školním 
hřišti. I tento je již tradiční a má pev-
né místo v kalendáři sportovních akci 
volejbalových smíšených amatér-
ských družstev v širokém okolí. Počasí 
bylo nádherné a byl to také již mini-
málně 10. ročník :-).

Novinkou v aktivitách oddílu bylo 
3 denní letní soustředění v Jesení-
kách spojené s fyzickou přípravou při  
lesních aktivitách a zakončené účas-
tí na celodenním turnaji v Osoblaze. 
Zde jsme ve velmi silné konkuren-
ci bohužel obsadili až 8. místo z 10. 
Toto bylo jistě z velké míry způso-
beno v posledních letech se zužující 
členskou základnou, stárnutím kádru 
a mnohými zraněními, která plynou z 
přetížení jednotlivých hráčů velkým 
vytížením.

Myslíme, že vše výše uvedené, ne-
může nechat v klidu nikoho, kdo je z 
Paskova či okolí a někdy v životě si vo-
lejbal zahrál. A jestli by si chtěl znovu 
zahrát na amatérské úrovni ve smí-
šeném družstvu, pak je každý takový 
srdečně vítán každé pondělí ve školní 
tělocvičně v Paskově ve 20.00.

Za oddíl volejbalu:   
MUDr. Marek Ožana

                                  Ing. Miroslav Juhas... volejbalový turnaj ... Foto: I. Maršálek

V předvánočním čase jsme odehráli ještě jedno kolo 
dlouhodobých soutěží. Všechna naše družstva svá utkání 
podle předpokladu vyhrála. Po Štěpánu jsme odehráli tra-
diční turnaj. Protože všichni dospělí hráči přislíbili účast, 
nemohli se turnaje zúčastnit žáci. Většina jich i tak byla 
s rodiči na horách. Na turnaji se prezentovalo celkem 15 
hráčů. Díky účasti téměř všech hráčů měl turnaj vynika-
jící úroveň. Hrálo se dvoustupňově, každý hráč si zahrál 
minimálně čtyři zápasy. Turnaj vyhrál přesvědčivě Roman 
Poloch, druhý skončil Adam Řeha. Na třetím místě se 
umístil Dan Valenta. Až za ním skončil Ondra Filípek, který 
byl hendikepovaný bolestivým zraněním zápěstí na hrací 
ruce. Po skončení turnaje jsme odešli zhodnotit jeho prů-
běh i první polovinu soutěží na Rychtu.

V druhém lednovém týdnu už nám začaly soutěže. Okres-
ní přebor žáků se rozdělil na dvě části. Naši žáci hrají ve 
skupině o konečné umístění na 6. - 9. místě. První dvě 
odehraná kola naznačily, že A-čko by mělo tuto skupinu 
vyhrát. Dvakrát přesvědčivě vyhrálo. B-čko dvakrát těsně 
prohrálo, hlavně díky onemocnění Martina Kunáta. Jedno 
utkání jsme tak odehráli jen se dvěma hráči.

V okresní soutěži 5. třídy sehrálo C-čko jen jedno utkání. 
Nyní následuje týdenní pauza a po rozlosování bude ná-
sledovat nadstavba, ve které se bude rozhodovat o postu-

pu do OS4. Rozlosování máme příznivé. Do utkání s naším 
jediným vážným konkurentem budeme moci nastoupit v 
nejsilnější sestavě. Podmínkou našeho postupu je, že mu-
síme v obou utkáních proti SKST Pstruží „C“ zvítězit. 

V letošním pokračování okresního přeboru se našemu 
B-čku přestalo dařit. Jen jednou jsme zvítězili a jednou 
remizovali. Zbývající dvě utkání jsme prohráli. První z po-
rážek, od vedoucího družstva, se dala očekávat. Druhá 
porážka, od sestupem ohroženého Slezanu Frýdek Místek 
„B“, byla dost nečekaná. S velkým nasazením hrající sou-
peř předčil naše družstvo, kterému chybí motivace. Na 
postup nemůžeme myslet a sestupem ohroženi nejsme. 

Pokračovala i krajská soutěž IIA. Všechna naše utkání měla 
očekávaný průběh. Prohráli jsme na stolech vedoucího 
týmu, další tři utkání jsme až nečekaně hladce vyhráli. A 
to nemohl hrát Ondra Filípek, který si doléčoval zraněné 
zápěstí. Hlavní úkolem A-čka zůstává uspět ve zbývajících 
utkáních a obsadit druhé místo. Pak by nás čekala baráž o 
postup do KSI s druhým družstvem z krajské soutěže IIB.
Touto cestou děkujeme bratrům Dědkovým z firmy AHL-
FIT za pravidelné finanční sponzorování našeho oddílu. 
Díky tomu si můžeme vylepšovat hrací podmínky v naší 
herně.  

Miloslav Valenta

Stolní tenis Orel Paskov, prosinec 2014 - leden 2015 
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Únor
2. 2. – 20. 3. – výstava obrazů Zdeňka Kráčmara – Žena malovaná pastelem – Knihovna Paskov
20. - 22. - Badatel víkend, pouze pro přihlášené, DDM Vratimov
21. - Zájezd do aquaparku – Wisla, pionýr Paskov
24. - kvalifikace na republikové finále ve florbalu žáků základních škol
28. - prohlídka zámku
Beseda pro předškoláky a žáky 1. Tříd – Život a práce vodícího psa – pan Holba se psem Pedrem

Březen  
2. - zápis dětí do MŠ
10. - MDŽ, KD Paskov
12. - přednáška Jedovaté rostliny v našich zahradách, KC Paskov, od 17h, ZO ČZS Paskov
14. - ples města Paskov
17. - turnaj o pohár starosty města – házená
21. - Florbal – Muži B
27. - Vyhlášení nejlepších čtenářů za rok 2014, Knihovna Paskov
27. - Noc s Andersenem 
28. - turnaj – florbal - Elévi
31. - Den ptactva, KD Paskov  
Plavecký kurz MŠ Paskov
Březen – měsíc čtenářů
Knihovnické besedy pro děti z Mateřské školy
Týden čtení – Tátové čtou dětem, Poledníček – čteme dětem z Mateřské školy před spaním

Duben
5. - uzávěrka Paskovského zpravodaje
15. - sběr velkoodpadu
16. - sběr velkoodpadu
17. - Oslava 25. výročí obnovení samostatné činnosti pionýra
19. - koncert, kostel sv. Vavřince, „Requiem“ od W. A. Mozarta
Besedy pro děti z Mateřské školy
Knihovnické lekce pro žáky ZŠ

Kalendář akcí

Již 15. ročník Tříkrálové sbírky 
byl opět úspěšný. V oblasti, kde 
působí Charita Frýdek-Míste, se 
během prvních 14 lednových dní 
vydalo do ulic 272 kolednických 
skupinek. Tři králové obcháze-
li domácnosti a vinšovali štěstí, 
zdraví v novém roce. Po otevření 
a spočítání všech pokladniček byl 
výsledek opravdu krásný a činí 1 
700 309,-Kč. V Paskově a Oprech-
ticích chodilo celkem 12 skupi-
nek a výtěžek byl opět vyšší než 
v loňském roce. Ve městě Paskov 
se vybralo 71 488,-Kč a v části 
Oprechtice 9 384,-Kč.

Z letošního výtěžku plánujeme 
zakoupit zvedák pro imobilní kli-
enty na Oáze pokoje, financovat 

pravidelné supervize a vzdělávání 
zaměstnanců a zbylou část výtěž-
ku použijeme na dofinancování 
sociálních služeb jako je Dům po-
kojného stáří, Charitní pečovatel-
ská služba, Terénní služba ZOOM, 
Centrum Pramínek, Terénní služ-
ba Rebel, Denní centrum Maják 
aj.

Charita Frýdek-Místek děkuje 
všem koledníkům, kněžím, pra-
covníkům obecních úřadů za po-
moc při Tříkrálové sbírce a také 
děkujeme štědrým dárcům. 

Mgr. Renáta Zbořilová
koordinátorka Tříkrálové sbírky 

Charita Frýdek-Místek

Výsledky Tříkrálové sbírky 2015
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Program Kina Panorama Paskov (únor, březen 2015)
Čtvrtek 19. února v 16 hodin

USA
 Želvy  Ninja

Rodinný dobrodružný akční. Město New York zoufale potřebuje 
hrdiny. Ovládá ho totiž strach a všehoschopný Trhač. Objeví se 
však čtyři bojovníci v krunýři s mimořádnými schopnostmi.Odha-
lí Trhačovy plány a rozhodnou se je vylepšenými silami překazit.
Přístupno. Český dabing. Délka: 100 minut. Vstupné: 20,- Kč

Čtvrtek  19. února v 18 hodin
ČR/Slovensko

Zejtra  napořád
Komediální drama

Petr, jako jiní chce změnit svůj život. V Číně zařizuje zboží pro své 
zákazníky. Domlouvá si naslepo schůzky a věří, že potká někoho, 
kdo mu změní život. Hrají:Pavel Batěk, Vica Kerekeš, Filip Blažek, 

Klára Issová, Michal Kavalčík (Ruda z Ostravy)
Mládeži přístupno. Falcon. Délka 100 minut. Vstupné: 50,- Kč

Pondělí 23. února  v 18 hodin
ČR

Pojedeme k moři
Rodinný film. Jedenáctiletý Tomáš se chce stát filmařem a když 
dostane kameru, rozhodne se natočit svůj první film – o své ro-
dině a kamarádovi. Kluci blbnou a užívají si natáčení, ale jen do 
chvíle než zjistí, že kamera dokáže odhalit i věci, které jsou ne-

příjemné.
Mládeži přístupno. Falcon. Délka: 90 minut. Vstupné: 40,- Kč.

Sobota 28. února v 18 hodin
ČR

Pojedeme k moři
Film hrajeme ještě jednou, tentokrát pro návštěvníky prohlídky 

zámku za snížené vstupné!
Film je dětsky upřímný, hravý, spontánní, humorně vyprávěný, 
ale místy i drsný až krutý. Film pro celou rodinu a pro ty, kteří ne-
ztratili dar dětského pohledu na svět, film, který dojme i pobaví. 

Film o dospívání a o odvaze dospět.
Teplé občerstvení (čaj a káva zajištěno)
Mládeži přístupno. Délka: 90 minut. Vstupné: 24,- Kč
                                                                                                                

Pátek 6. března v 16 hodin  
USA/Dánsko

LEGO př íběh
Animovaný. Film sleduje osudy Emmeta, obyčejné figurky LEGO, 
která je omylem považována za osobu, která jediná může zachrá-
nit svět. Vydá se na výpravu proti zlému tyranovi, ale na cestu 
je až k popukání zoufale nepřipraven. Mládeži přístupno. Hol-
zmann. Délka 100 minut. 
Vstupné: 20,- Kč

Pátek 6. března v 18 hodin
ČR

Opři  žebř ík  o  nebe
Inspirativní dokument.  Marián Kufa je farářem v malé vesnici 
na Slovensku. Na faře se stará o bezdomovce, bývalé vězně, děti 
z dětských domovů, tělesně postižené a týrané matky s dětmi. 
Film o síle víry a hodnotě oběti, o tom, jak moc se člověk dokáže 
vydat za druhé, jak moc tím ztrácí, ale i jak mnoho tím získává.

Mládeži přístupno. Aerofilms. Délka 100 minut. Vstupné: 40,- Kč

Pondělí 9. března v 18 hodin
Rusko

Leviatan
Drama. Působivý pohled na marný boj jedince proti autoritám 
za svá práva a vlastnictví. Realisticky vyprávěný příběh ve spo-
jení s kouzlem severské krajiny a podmanivou hudbou přináší 
intenzivní filmový zážitek. Film byl oceněn na MFF v Cannes a 

MFF Karlovy Vary.
Mládeži do 15 let  nepřístupný. Filmeurope. české titulky
Délka: 141 minut. Vstupné: 50,- Kč. 

Čtvrtek 12. března v 18 hodin
USA/ VB

Vetřelec
SCI-FI, horor. Obnovená digitální premiéra kultovního sci-fi se 
Sigourney Weaver v roli statečné Ripleyové, která jako jediná 
z posádky vesmírné lodi Nostromo zůstává naživu v souboji s 
hrůznou bytostí, jejíž zárodek se dostal na palubu z líhně na 

neznámé planetě.
Mládeži do 12 let nepřístupný. Apk Cinema. české titulky              
Délka:  117 minut. Vstupné: 50,- Kč. 
 

Pondělí 16. března v 16  hodin
USA/J.Korea

Garf ie ldův fest ival  humoru
Animovaný příběh. 

Světový festival humoru se blíží a Garfield je připraven jako 
každý rok vyhrát.Jeho pomocnice Arlene si však přeje změnu. 
Garfield se vydává hledat Svatý grál smíchu aby soutěž vyhrál 

a hlavně získal zpět svou Arlene.
Přístupno. Délka: 76 minut. Vstupné: 20,- Kč

Pondělí  16. března  v 18 hodin  
Slovensko

Meruňkový ostrov
Romantické drama. Podmanivý příběh ženy zkoušené životem 
plným vášně, krutosti osudu a nespoutané lásky. Film se ode-
hrává na jižním Slovensku, na samotě ukryté v meruňkových 
sadech. Zcela Vás vtáhne do víru vášní tří mužů k jedné osudo-
vé ženě a její lásky k nim. Příběh silné ženy, která miluje a touží 

být milována…jako my všichni.
Mládeži do 12 let nepřístupný. Délka: 102 minut. 
Vstupné: 50,- Kč.

Pátek 20. března v 17 hodin a Sobota 21. března v 17 hodin
USA

Chlapectví
Drama. Vyjímečný film. Příběh o dospívání Masona, jednoho 
obyčejného šestiletého kluka. Ten žije po rozvodu rodičů se 
sestrou a mámou. S tátou se ale pravidelně vídají a mají přá-
telský vztah. Z této životní situace se vydává vstříc pubertě, 
dospívání a dospělosti.Film se natáčel dvanáct let se stejnými 

herci.   Film získal „Zlatý globus“ v lednu 2015.
Mládeži do 12 let nepřístupný. Titulky. Cinemart
Délka:   166  minut. Vstupné: 60,- Kč.
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Turnaj “O vánočního kapra”

Výstavba sociálního zázemí na zahradě SDH Paskov
Při zateplování budovy hasičskézbrojnice muselo být roz-
hodnuto o dalším využití přístavku bývalé kůlny, který 
bylo nutné z důvodu nevyhovujícího technického stavu 
kompletně zrekonstruovat. S narůstajícím počtem ná-
vštěvníků našich zahradních akcí proto padlo rozhodnutí 
k vybudování nového sociálního zázemí.

Vybudování nového sociálního zázemí bylo v loňském 
roce naší hlavní prioritou. Tento projekt byl z největší čás-
ti finančně podpořen Městem Paskov a to částkou přesa-
hující 230tis. Kč, další částku a to ve výši 68.828 Kč se nám 
podařilo získat z dotace Nadace OKD. Tímto bychom rádi 
vyjádřili poděkování výše uvedeným za finanční podporu. 
Sami hasiči také přispěli svou prací k tomuto projektu, a 
to především výkopem a položením hlavního odpadního 
potrubí, čímž došlo napojení tohoto sociálního zázemí ke 
kanalizaci a také nákupem drobného vybavení z našich 
prostředků.

Výsledkem tohoto projektu je nově vybudované, příjem-
né a současným hygienickým požadavkům vyhovující so-
ciální zázemí, které zpříjemní pobyt všem, kteří využívají 
areál pravidelně i těm, kteří jej navštíví pouze při námi 
pořádaných akcích.

Martin Balážec

Předvánoční čas je obdobím shonu, uklízení a dodělávání 
posledních druhů cukroví. V sobotu 20. prosince jakoby 
to neplatilo a bezmála 80 dětí se zúčastnilo tradičního 
turnaje “O Vánočního kapra”. 

Od 9h do 11h byl naplánován turnaj minižáků. Družstva 
byla různorodá a byli v nich jak úplní nováčci, tak i zkušení 
hráči. Nejmladšímu hráči, který nastoupil do utkání, bylo 
5 let. Turnaje se účastnily týmy Paskova A (modří), Pas-
kova B (červení), Krmelína a Frýdku-Místku. Po každém 
utkání následovaly dovednostní soutěže, ve kterých děti 
ukázaly, jak umí driblovat, přihrávat, střílet, trefovat cíl 
a jakou mají koordinaci při slalomových disciplínách. Při 
celém turnaji nešlo ani tak o výsledky, kdo vyhrál nebo 
prohrál, kdo byl lepší nebo horší, šlo především o zábavu 
a o to ukázat dětem, jakou mohou získat radost z pohybu 
a ze hry samotné. 

Během celého turnaje ukazoval tým SKP Frýdek-Místek 
svou převahu a hráčskou vyspělost a není divu, že celý 
turnaj vyhrál. Těsně za nimi se umístil Paskov A (modří), 
pak Krmelín a bramborovou medaili získal Paskov B (čer-
vení). 

Každé družstvo získalo odměny od sponzorů (plyšové 
slony, pastelky, pexeso, křídy, bonbony, reflexní smajlíky, 
opatky apod.). Úžasnou atmosféru celému turnaji dodali 
maminky, tatínkové, babičky i dědové, kteří přišli své po-
tomky povzbudit a zaplnili celou nafukovací halu. 

V 11h začal turnaj mladších žáků, kteří hrají již klasickým 
systémem 6 plus 1 na velkém hřišti. Naši mladí borci te-
prve sbírají zkušenosti v této kategorii, neboť přechod 
na jiná pravidla i systém ze čtyřkové - minižákovské - há-
zené je vcelku obtížný. Tento turnaj vyhrálo opět zku-
šené družstvo SKP Frýdek-Místek, druzí skončil domácí 
KH Orel Paskova třetí skončil tým TJ Sokola Krmelín. Nej-
užitečnějším hráčem turnaje byl vyhlášen Ondra Kusý 
z Paskova. I tato kategorie dostala drobné odměny od 
sponzorů.  

Program celého turnaje nabídl divákům nejen turnaj mi-
nižáků a mladších žáků, ale také přátelský zápas mužů 
“staré gardy” proti současnému týmu. 

“Stará garda” mladíkům ukázala, jak je důležitá zkuše-
nost, píle na tréninku a především - radost ze hry. Pokud 
někdo dá do hry srdce a tento sport má opravdu rád, ne-
záleží na věku. 

Kristýna Šircová
... turnaj O vánočního kapra ...
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“A tým“
Konec sezóny se nezadržitelně blíží, 
do konce zbývají už jen dvě utkání. 
Pro Saurians se letošní ročník nevyvíjí 
vůbec dobře. Se sedmi body na kon-
tě a z poslední příčky si opět zahraje 
hru o záchranu. Je tady znovu situ-
ace, které jsme se chtěli vyvarovat. 
Již potřetí za tři sezóny budeme hájit  
ligovou příslušnost, tentokrát v Ná-
rodní lize. Na přelomu února a břez-
na tak v Paskově budeme svědky 
dalšího play-down. Ve hře o záchra-
nu nás už také jistě doplní Havlíčkův 
brod. Ostatní účastníky odhalí až 
dvě poslední kola, neboť nad pro-
pastí balancuje hned několik týmů. 
Je nutné podotknout, že Východní 
skupina Národní ligy byla velice vy-
rovnanou soutěží a mužstva v tabul-
ce dělí jen nevelký bodový rozdíl. 
Jak si v play-down povedeme, mů-
žete sledovat na našem webu nebo 
přímo v nafukovací hale. Informa-
ce a data konání budou upřesně-
ny na již zmiňovaném saurians.cz .  

Děkujeme za vaši podporu!

“B tým“
V prosinci a lednu odehrálo béčko 
čtyři zápasy s bilancí jedné výhry 
a třech porážek. Výhra zajistila, že 
se tým, nově pod vedením Micha-
la Pastorka, dostal z poslední pozice 
před Frýdek-Místek. Bohužel ani to 
nezaručuje setrvání v lize a je tedy 
nutností ve zbývajících utkáních bo-
dovat. Je totiž dost možné, že sestu-
povat budou dva týmy. V neděli 8. 2. 
hrálo béčko dvě utkání – proti MVILu 
Ostrava jsme prohráli 3:7 a s Porubou 
k bodům chyběl kousek – prohrály 
jsme 3:4.  

Následující utkání:
28. 2. 2015 v Bohumíně proti 1. FbK 
Eagles Orlová (12:40) a proti 1. SC 
Vítkovice Oxdog B Mustang (15:20). 

21.3. v Paskově proti FBC Český Těšín 
a proti S.K. P.E.M.A. Opava B   časy k 
těmto utkáním ještě nejsou stanove-
ny.

Ženy
Paskovské Ladies vyrazily po dlouhé 
pauze na turnaj do Třince, kde se v 
předvánočním čase utkaly s týmy 
Frýdku-Místku a Rožnova. V prvním 
zápase jsme si dokázaly nadělit ten 
nejkrásnější dáreček po stromeček v 
podobě prvních třech bodů. Jedinou 
branku utkání vstřelila Nikol Krejčí. Ve 
druhém zápase se postavil Paskovač-
kám velmi silný tým Rožnova, který 
držel míček po většinu hry na svých 
florbalkách, a s přehledem vyhrál  
8:0.

Po novém roce Ladies zavítaly do Os-
travského MVILu a po dobrém výko-
nu v prvních dvou třetinách fyzicky 
odpadly v třetině třetí a dostaly de-
vět branek. Skóre se pak zastavilo na 
1:15. Jedinou branku Paskova vstřeli-
la Lucie Konečná. 

První domácí dvojutkání v nafukova-
cí hale čekalo na ženy 8. února.  Před 
74 diváky potrápily tým Horní Suché 
i ženy z Třince. Bohužel výsledky ne-
odpovídají převedené hře, kdy naše 
ženy byly vyrovnaným soupeřem 
oběma týmům.  Proti Horní Suché 
jsme obdržely devět branek a jednu 
do sítě soupeře vstřelila Sandra Mo-
ravcová. Druhý zápas skončil až kru-
tým výsledkem 7:0, neboť po většinu 
hry Paskovské Ladies tlačily soupeřky 
a byly v jejich obranném pásmu.

Je vidět velké zlepšení ve hře. Ladies 
získávají pomalu jistotu na florbalky, 
podrží si míček a nebojí se rozehrát i 
pod tlakem.  

Starší žáci
Během měsíců prosince a ledna 
odehráli starší žáci dva turnaje v 
nedaleké Ostravě. První turnaj se 
uskutečnil na půdě Vítkovic, které 
bezkonkurečně ovládají ligu. Na je-
jich domácí hřiště jsme s nimi přijeli 
změřit síly začátkem prosince. Z po-
čátku utkání Vítkovice nepotvrzovaly 
roli favorita duelu, a tak ještěři ne-
váhali nasadit vše, aby to soupeřům  

nedarovali zadarmo. Nasazení a  
bojovnost však vydržely pouze prv-
ní třetinu. Pak se rozjela Vítkovická 
mašina naplno a Paskov zdolala 15:2. 
Našim klukům došly hlavně fyzické 
síly, bez kterých se s takovým soupe-
řem hraje stěží. Druhý zápas tohoto 
turnaje jsme si smlsli na týmu Tigers 
Poruba. Vysíleni a hlavně daleko vlaž-
nějším výkonem jsme porazili Porubu 
7:3. 

V prosinci se také opět rozrostl náš 
kádr. Kategorie starších žáků čítá 19 
hráčů z toho dva brankáře. Tento po-
čet je uspokojivý a tréninkové jednot-
ky jsou o dost lepší, hlavně díky dvo-
jici golmanů. 

Po vánoční přestávce kluci měli jen 
pár tréninků a museli vyrazit poměřit 
síly na zápasy. Opět jsme se podíva-
li do Ostravy, ale tentokrát do haly  
ostravského FBC. První zápas tur-
naje jsme sehráli právě s domácími. 
Hráči FBC nepředváděli nijak oslnivý 
výkon. Hra byla vyrovnaná do chvíle, 
kdy jsme inkasovali třikrát za sebou 
v rychlém sletu. Náš nápor na vyrov-
nání nepřinášel ovoce, zato ostravští 
předvedli klid na svých holích a pojis-
tili si výhru na konečných 6:3. Ještěři 
se nám trochu zhroutili po zmiňova-
ných třech gólech, což mělo vliv na 
jejich herní projev. V dalším zápase 
nás čekal celek z Havířova, který oku-
puje druhou příčku v tabulce. Haví-
řovští prohráli dosud jen dvakrát se 
silnými Vítkovicemi. Nechybělo moc 
a připsali si další prohru s Paskovem. 
Zjevně podcenili méně zkušené kluky 
z Paskova, a to se jim nevyplatilo. Do 
třetí třetiny jsme šli s vedením 7:3. 
Dravost Havířova však neznala konců 
a necelou minutu před koncem pro-
hrávali ještěři 8:7. Půl minuty před 
koncem se nám podařilo srovnat na 
konečných 8:8 a tak si každý soupeř 
odnesl vydřený bod. 

Krásný florbalový zápas plný zvratů a 
napětí zaslouží velkou pochvalu pro 
naše kluky.

Konec základní části sezóny se blíží - Paskov Saurians

... pokračování na další straně ...
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Florbal pro maminky a tatínky v adventním čase

... pokračování  z předchozí strany ...

Mladší žáci
Tato kategorie odehrála jeden turnaj 
těsně před vánocemi v Ostravě. První 
dva zápasy – s těžkou Opavou a MVIL 
Ostravou nám vyšel velice dobře a 
odehráli jsme velmi kvalitní, vítězné 
zápasy. Bohužel, další s nejslabšími 
Petrovicemi jsem neuvěřitelně, do-
slova jen odchodili a byla z toho pře-
kvapivá těsná porážka. Podcenění už 
přichází i v dětském věku. Následně 
jsme se už nevzpamatovali ani s Vít-
kovicemi a bylo z toho nakonec dru-
hé místo.
V lednu jsme měli další tur-
naj a po vítězství nad Rožno-
ven, Štěpánkovicemi a těžkým 
SFK Havířovem, jsme remizovali s  
Frýdkem–Místkem, což znamenalo 1. 
místo.

Tato kategorie, i když nemá dost hrá-
čů, má velký potenciál a po loňském 
vítězném tažení v lize elévů, hrají 
kvalitně i letos.

Elévi
Od prosince kluci odehráli 3 turnaje 
(13. 12., 18. 1., 31. 1.). Na všech tur-
najích hráči hráli spíše pasivně, ospa-
le, jakoby ulehli k zimnímu spánku. 
Nejlepší pocit mohou mít z turnaje 
v polovině ledna, kdy se předvedli v 
lepším světle. Ale pořád je třeba se 
co učit a v již naučených dovednos-
tech se nadále rozvíjet. Do konce 
sezony zbývají ještě 3 turnaje. Ten v 
pořadí druhý – v sobotu 28. března 
– se bude hrát na domácí palubov-
ce. Trenér věří, že se Ještěrčata před 
paskovským publikem pořádně vy-

táhnou a udělají nejen jim radost, ale 
hlavně sobě. Přijďte se podívat!!!

Přípravka
V nejmladší florbalové kategorii se v 
prosinci a v lednu uskutečnil jen je-
diný turnaj. Bohužel první novoroční 
turnaj se nám moc nepovedl. Hráli 
jsme sice vyrovnané zápasy, ale naše 
střelecká potence byla doslova tra-
gická. Škoda že se nehraje na tyčky a 
břevna. To bychom možná i vyhráli. 
Dosti se nám lepila smůla na paty. V 
sobotu 14. února budeme hrát další 
turnaj v paskovské tělocvičně. Doufá-
me, že se nám bude dařit lépe. 

Všechny tímto zveme.

V adventním čase (17. 12.) se uskutečnil v této 
kategorii tzv. Florbal pro maminky a tatínky. 
Jednalo se o setkání rodičů a dětí na hřišti. Tato 
akce se uskutečnila ve tří po sobě jdoucích ho-
dinách v tělocvičně ZŠ Paskov. Nejprve si děti 
s rodiči zkoušeli florbalové dovednosti (a nejen 
oni – taky sourozenci, prarodiče, kamarádi ...). 
Ve druhé hodině jsme si zahráli přátelský zápas 
mezi dospělými a dětmi, kterým pomáhali tre-
néři, seč jim síly stačily. Poslední hodinu si za-
hráli dospělí mezi sebou. 
Bylo velice zajímavé, že nejenom děti se snaži-
ly na dospělé (především na rodiče) vytáhnout, 
ale dospělí to vzali velmi vážně a svým ratoles-
tem vůbec nic nedarovali. Výsledek nás velmi 
překvapil. Všichni bez výjimky si chtějí toto 
setkání co nejdříve zopakovat a já doufám, že 
i příště bude účast bez nadsázky masová (viz  
foto z akce). ... florbal pro maminky a tatínky ...

Vážení spoluobčané,

dovolte mi, abych vás seznámil s čin-
ností dobrovolných hasičů v Paskově.

Jak si mnozí z vás už asi všimli, do-
stala naše zbrojnice nový kabát a je v 
dnešní době důstojným stánkem na-
šich hasičů. Zateplení, výměna oken 

a výměna topení nám doufám ušetří 
nemalé peníze. Taky zázemí prošlo 
určitou modernizací.(WC-tuto změnu 
popisuje Martin Balážec v jiném člán-
ku).

Neproběhla jen modernizace WC ale 
i dalších místností. Z bývalého skladu 
PHM máme prostor na čištění a údrž-

bu dýchací techniky. Z tohoto pro-
storu má největší radost náš technik 
jednotky Karel Bajza. Probouráním 
vstupu přímo do šatny naší jednotky 
nebude problém ani využití pračky, 
takže odpadne nošení výjezového ob-
lečení po zásahu domů na vyprání.

Činnost hasičů Paskov

... pokračování na další straně ...
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... pokračování  z předchozí strany ...

O technice naší jednotky jsem už 
tady jednou psal, ale malé opaková-
ní není na škodu. Naším výjezdovým 
vozidlem č. 1 je Renault Midlum s 
označením Cas-15. Je to moderní zá-
sahové vozidlo střední třídy s výba-
vou dosti podobnou profesionálním 
jednotkám. Pro dopravu další zásoby 
vody nám slouží cisterna z roku 1980  
Š-706 Trambus s označením Cas-25. 
Jde o starší typ vozidla ale stále dosta-
tečně funkční-za to vděčíme našemu 
členu Zdenku Bělíkovi, který o toto 
vozidlo pečuje a zajišťuje jeho údržbu 
a opravy. V neposlední řadě doplňuje 
počet našich vozidel Renault Mass-
cott jako dopravní automobil s malou 
cisternou (1000 l vody). 
Všechna tato vozidla jsou zařazená v 

IZS (Integrovaný Záchranný Systém). 
Protože v loňském roce došlo ke změ-
ně a výjezdová jednotka SDH Oprech-
tice se připojila k naší jednotce je 
nutno taky započíst jejich vozidlo a to 
Š-706 Trambus s označením Cas-25. V 
Oprechticích mají ještě další vozidla, 
ale ty jsou vedeny čistě pro Oprech-
tice.

Tady na tomto místě musím vysvětlit, 
proč došlo k spojení našich výjezdo-
vých jednotek. Přes veškerou snahu 
a nasazení se tak jednou ročně stalo, 
že jsme v dopoledních hodinách na 
poplach nevyjeli. Je to dáno počtem 
členů a jejich směnností. Proto, po 
domluvě a zvážení všech pro a proti, 
se souhlasem města a HZS MSK, do-

šlo k sloučení jednotek s výjezdem ze 
dvou stanic. Tyto jednotky jsou sice 
samostatné subjekty, ale pod jedním 
městským úřadem. Jednotka Paskov 
je a byla zařazená ve skupině JPO II 
a Oprechtice JPO V. Sloučením byly 
Oprechtice povýšeny na úroveň II, 
tím vznikla nutnost menšího doplně-
ní výzbroje (dýchací technika, digitál-
ní RS atd.)

Tato snaha už přináší své ovoce.
Jako hasiči nevyjíždíme jen k po-
žárům, ale taky k likvidaci bodavého 
hmyzu, odstraňování překážek (sně-
hu ze střech, rampouchů, popada-
ných stromů), likvidaci ropných úniků 
nebo úniky plynů.

Výjezdy v číslech:
2013
Technická pomoc – odstranění nebezpečných stavů 8x       
Technická pomoc – likvidace hmyzu                             5x
požár                                                                                  8x
požár dopravních prostředků                                        3x
únik ropných látek                                                           1x

2014
Technická pomoc – odstranění nebezpečných stavů 11x
Technická pomoc – likvidace hmyzu                              9x
Požár                                                                                    7x
Únik plynů                                                                           2x

Tyto všechny a další úkoly plníme v Paskově a okolí v po-
čtu 16 hasičů Paskov a 18 hasičů Oprechtice. Toto číslo, ať 
se zdá dostačující, tak není!!!

Proto bych na tomto místě chtěl udělat takový malý  
nábor:

Jsi ve věku 20-40 let, zdráv a máš chuť a čas udělat něco 
pro své okolí a spoluobčany?

Přijď mezi nás!!!

Co musíš udělat?
Kontaktovat velitele na tel. 724 181 054 nebo na e-mail 
d.vago@seznam.cz
To je první krok. Po domluvě, zdravotní prohlídce a škole-
ní (základní + dýchací technika) budeš vybaven a zařazen 
do jednotky.

Předem ale musím upozornit, že za činnost a výjezdy 
nejsme placení, i když se objevují fámy, že to děláme za 
slušné peníze.

Za SDH Paskov,  velitel Dalibor Vágo

Orel Paskov - bowling - podzim 2014
Tým odehrál své zápasy podzimní 
části 15. ročníku celorepublikově po-
řádané bowlingové ligy (ABL) tříčlen-
ných družstev v „A“ skupině 1. ligy 
regionu severní Moravy (SM) v Ostra-
vě, 4 x turnajovým způsobem každý s 
každým v šestičlenné skupině (září – 
říjen). Po skončení tohoto stupně ná-
sledovalo rozřazení dle dosažených 
výsledků do šestičlenných skupin „o 
titul“ a „o udržení“ – hráno v průbě-
hu listopadu dvoukolově.

Poohlédnutí za skončenou soutě-

ží: tým Orel Paskov v 1. lize „A“ SM 
- podzim 2014 skončil s průměrem 
520 na celkovém 4. místě (první 
nepostupové do skupiny „o titul“), 
bohužel jsme nedotáhli do zdárné-
ho konce dobře rozehranou soutěž, 
nicméně jako nováček v 1. lize jsme 
zle zatápěli favoritům, průměrem 
bychom patřili na druhé místo, ale k 
naší smůle nám pochyběly body za 
jednotlivá utkání – do poslední rundy 
bylo o co hrát, ale nevyšlo to – i tak 
jsme byli navýsost spokojeni s naším 
účinkováním a patřili nejen pro nás, 

ale i pro ostatní týmy k překvape-
ním turnajů, žel poslední hrací den  
20. 10. nám nebyly „nakloněny 
hvězdy“ a přeskočil nás o 3 bodíky tým 
SK CNC Produkt A, za námi na páté a 
šesté pozici s velkým odstupem skon-
čil tým z Polska (Gady Laziska Gorne) 
a rodinný tým Formprojekt; v jednot-
livcích jsme se tři seřadili do 6. pozice 
v dílčích průměrech jednotlivců 182 
– 176 na hru, další byl až 22., a to s 
průměrem 150 bodů na hru. 

... pokračování na další straně ...



Zimní přestávka v házené

... pokračování  z předchozí strany ...

V dalším průběhu nás tedy čekal „boj 
o záchranu“, kdy z šesti týmů jen dva 
mají účast jistou pro jaro 2015, dal-
ší dva podstupují prolínající baráž a 
poslední dva sestupují přímo. Jelikož 
se začínalo opět od nuly, ale s bonu-
sovými pěti body (za čtvrté místo v 
základní skupině), věděli jsme, že to 
zejména bude „o hlavě“. Byť coby 
dlouholetí harcovníci (asi jediný tým 
hrající na Moravě od zahájení soutěží 
v roce 2002) jsme na to byli připrave-
ni, skutečnost a realita byla naprosto 
odlišná. Do toho nám vstoupily per-
sonální problémy – na úvodní den ne-
mohl odjet Jirka Dvořák, na další pak 
Dan Valenta s Láďou Franzem, tak už 
jsme k Petru Mičkovi museli vzít za-
vděk hostováním, resp. personální 
výpomocí ze „spřáteleného týmu“ 
FBC Šenov, kteří v tu dobu hráli o 
soutěž níž, a tedy výpomoc byla mož-
ná… V první den po až neuvěřitelně 
smolném nezdaru v závěru první hry 
jsme se „sesypali“ a už se to s námi 
táhlo dále… Každý ví, co dělá psychi-
ka, u bowlingu se to ještě umocní… 
Průměry personálních náhozů nám 
padly mezi 150-160 a to na udrže-
ní bylo málo. Byť tým v závěrečné 

rundě zabojoval, ztrátu z dřívějška 
již nesmazal. Skončili jsme na pátém 
místě s průměrem 481 (jaký to roz-
díl proti hře v základní skupině…); 
zajímavostí je, že přímou záchranu a 
první dvě místa této soutěže vyválčily 
týmy Gady a Formprojekt (viz výše…). 
Tedy po půlroční avantýře se vracíme 
zpět do ligy druhé, zejména s přáním, 
abychom se hrou opět bavili a nestre-
sovali. A abychom měli možnost nad-
cházející turnaje absolvovat v plném 
počtu a tím dobře reprezentovat měs-
to Paskov.

Na doplněnou a pro splnění zpravo-
dajské povinnosti: aby těch zajíma-
vostí nebylo málo, podzimním mis-
trem regionu pro r. 2014 se stal také 
již zmiňovaný tým – CNC Produkt A, 
který ze třetího místa v naší skupině 
pak exceloval v tabulce soutěže „o 
titul“. V celostátním finále v Pardubi-
cích (hráno 17. – 18. 1. 2015) se pak 
ale zviditelnily jiné týmy ze SM, když 
obsadily 6. a 7. pozici (CNC Produkt B 
+ Kemenangan), mistrem ČR se sta-
lo družstvo Requick z Prahy (průměr 
téměř 590); svou soutěž o mistra ČR 
samozřejmě odehráli i jednotlivci, zde 

se dobře prezentoval „paskovák“ Ros-
ťa Kala (Kemenangan), který s prů-
měrem 188 skončil na 18. pozici. SM 
zažila „dobré finále“ ČR, vždyť v top 
jedenáctce figurovali čtyři zástupci, 
ale na výhru to nebylo – zvítězil býva-
lý reprezentant Jiří Uhlíř (Tábor) s prů-
měrem přes 219 (!!!), který v průběhu 
finále všem protivníkům předvedl i 
„Perfect Game“, kdy shodil maximální 
počet 300 kuželek.

Na stránkách www.ablweb.cz nalez-
nete průběžně aktualizované výsled-
ky, web-videa z turnajů a rozhovory 
(zejména pro celorepubliková finá-
lová klání), kompletní historii i sou-
časnost této celostátní soutěže, a to 
napříč všemi regiony celé ČR, dále i 
instrukce, jak taky popř. začít či se jen 
účastnit jako jednotlivec – pro tyto 
účely jsou pořádány mistrovství regi-
onů jednotlivců (samostatná soutěž 
v rámci ABL, kterážto ji pořádá i pro 
nečleny týmových soutěží…). 
Za náš tým přejeme všem čtenářům 
a spoluobčanům příjemné prožití dal-
ších dnů.

D. Valenta

Tak jak se střídají roční období, tak i ve sportu se střídá ob-
dobí aktivní činnosti s pasivní činností. Je to časový úsek 
přípravy jedince nebo kolektivů na budoucí konfrontace se 
soupeři.KH Orel Paskov po skončení mistrovských soutěží 
v polovině listopadu 2014 si do Vánoc udělal přestávku ve 
své činnosti. Nebyl to však úplný zimní spánek. O aktivitě 
mládeže je psáno na jiném místě.Házenkáři ještě závěrem 
roku na Štěpána zorganizovali tradiční již devátý turnaj 
stolního tenisu pro neregistrované. Za účasti dvanácti 
přihlášených proběhly velmi zajímavé okamžiky tohoto 
sportu. Po téměř více než dvouhodinovém vzájemném 
soupeření se stal vítězem tohoto turnaje již po několikáté 
Roman Konečný. Tato akce má již pevné místo ve sportov-
ním kalendáři  a získává na oblibě všech přítomných.
S příchodem nového roku 2015 začala i tréninková přípra-
va družstev KH Orel Paskov. Každé úterý a pátek od 16.00 
do 19.30 hodin probíhají tréninkové jednotky všech kate-
gorií házené tj. minici, mladší žáci, ženy a muži. Není to 
uzavřená společnost, a proto bychom přivítali zájemce o 
tento atraktivní sport, ať již mládež nebo dospělé. 
Muži kromě tréninků také absolvují přátelská příprav-
ná střetnutí. Začátkem února se potkali s aspirantem na 
postup do vyšší soutěže Sokolem Krmelín a hosté převál-

covali domácí výsledkem 34 : 17. Další přípravná utkání 
jsou naplánována na únor a březen. V březnu tj. 17. břez-
na 2015 se bude konat v nafukovací hale turnaj o pohár 
starosty města Paskov za účasti pěti družstev. Začátkem 
dubna již začínají mistrovské soutěže.
Družstvo žen KH Orel Paskov mělo zimní přestávku velmi 
krátkou, protože po podzimní části si vybojovaly postup 
do lepší poloviny druhé ligy žen na Moravě, a začaly svá 
mistrovská utkání již 1. února 2015. Za prvním soupeřem 
jela děvčata do Olomouce. Proti Olomouci uhrály překva-
pivou remízu 24 : 24 po velmi dobrém výkonu celého ko-
lektivu. K dalšímu utkání jela děvčata kus cesty do Velkého 
Meziříčí v sobotu 7. února. Po dlouhé cestě a průměrném 
výkonu dostaly naše házenkářky lekci v konečném účtová-
ní v podobě porážky 31:20. Další utkání hrají doma se S. 
Karviná v pátek 13. února v 18.00 v nafukovače a pak další 
víkend jedou opět kus cesty do Ivančic. Dalším soupeřem 
bude družstvo z Pardubic.
Tím byla nastíněna činnost oddílu házené v nejbližším ob-
dobí a konkrétní program je uveřejněn ve skřínce na ná-
městí a i plakátováním zveme příznivce do nafukovačky ke 
sledování tohoto sportu.

Jiří Štefek
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Nově prodej na ulici Kirilovova 106, Paskov, paní Batková

Prodej na zvonek od 16-18.00 hodin nebo na objednávku na telefonu  
721 136 354. Prodej je možný i o víkendech dle domluvy. Nabízíme odrůdy červené a 

žluté varianty. Prodej po pytlích 25kg nebo Vám i navážíme, kolik si budete přát.
21

Inzerce



Významné životní jubileum (věku 80 let a více) oslavili v 
prosinci 2014 a lednu 2015 naši  spoluobčané :

Prosinec 2014
Zdenka Rusková
Milice Čechová
Marie Povolná

Miroslav Adamus
Žofie Grossmannová

  
Leden 2015

František Kostka
Jiřina Kostková

Jarmila Havránková
Miloš Grossmann

Olga Stodolová
Ilona Babuňková

Věra Vondrušková
Ludmila Santamaria

      
Vážení jubilanti, 

přejeme Vám do dalších let hodně zdraví, štěstí a životní 
pohody.

Vítáme nové občánky města Paskov
Jakuba Chrapka, Adélu Moyshovou, Annu Podešvovou, 

Nellu Škovronovou, Václava Waldhanse a Elišku 
Hýžovou.

Vážení rodiče, 
k narození Vašeho děťátka Vám upřímně blahopřejeme. 

Přejeme mu život v míru a ve šťastné rodině.

Rozloučili jsme se s paskovskými občany

Karel Salava, Jana Petrášová, Jaroslav Janča, Marta Vá-
gová, Augustín Kysela, Luděk Volný, Vladimír Macháč,  
Zdeňka Koníčková
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Společenská kronika
Počet obyvatel k 1. 1. 2015 je 3973,  

z toho 1964 mužů a 2009 žen.

Narodilo se 32 dětí.
Zemřelo 29 občanů.

Přistěhovalo se 97 občanů.
Odstěhovalo 69 občanů.

Na Městském úřadě v Paskově bylo uzavřeno 13 manžel-
ství.

Bylo postaveno 9 nových rodinných domků.

Nejstaršími občany Paskova k 31. 12. 2014 byli Rusková 
Zdenka (94 let) a Šugar Josef (93 let).

Statistika obyvatelstva

Uzávěrka dalšího čísla zpravodaje
bude 5. 4. 2015, pro články i reklamní

inzerci. Děkujeme za pochopení.
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Již 25 let přináší Slezská di-
akonie (SD) světlo do života 
potřebným. SD je nestátní ne-
zisková organizace působící již 
ve třech krajích České repub-
liky - Moravskoslezském, Olo-
mouckém a Jihomoravském. 
Zřizovatelem je Slezská církev 
evangelická augsburského 
vyznání, na jejíž diakonickou 
práci, vykonávanou v Těšín-
ském Slezsku již od počátku 
20. století, SD plynule navá-
zala. 

Posláním organizace je již od 
jejího počátku poskytování 
kvalitních sociálních služeb. 
Slezská diakonie nabízí také 
vzdělávání a další podporu 
a pomoc potřebným (např. v 
oblasti sociálně právní ochra-
ny dětí), a to v souladu s 
křesťanskými hodnotami. V 
centru pozornosti stojí přede-
vším lidé, kteří jsou nějakým 
způsobem znevýhodněni, a 
to především osoby se zdra-
votním handicapem, osoby 
bez domova, senioři a osoby, 
které se ocitly v obtížných 
životních situacích. Sociální 
služby SD se vyvíjely v sou-
ladu s potřebami uživatelů a 
možnostmi organizace a i v 

dnešní době se zařízení, jejich 
zaměření a počet uživatelů 
každoročně rozrůstají, stejně 
jako jejich kvalitativní úroveň 
a odbornost personálu. Dnes 
je SD považována laickou i 
odbornou veřejností u nás i 
v zahraničí za významného 
a špičkového poskytovatele 
sociálních služeb. Je členem 
řady mezinárodních organiza-
cí působících v sociální oblas-
ti a od roku 2004 koordinuje 
také mezinárodně dobrovol-
nické aktivity. 

Veškeré informace týkající 
se Slezské diakonie a potřeb-
né kontakty jsou k dispozici 
na internetových stránkách 
www.slezskadiakonie.cz.

Díky bohatým vizím a plánům 
do dalšího období má Slezská 
diakonie v plánu nadále upev-
ňovat svou pozici v sociální 
oblasti, rozšiřovat informova-
nost společnosti a především, 
pomáhat potřebným. 

Mgr. Markéta Vozábová
pracovník PR a propagace 

Slezské diakonie

Slezská diakonie slaví 25 let!

Řadu obcí v okrese Frýdek-Místek, včetně Paskov, potěšila 
v nedávné době zpráva, že se dočkají nových nádob urče-
ných ke sběru tříděného odpadu. 

Většina nově zapůjčených nádob je určená ke sběru papí-
ru, ale například v Paskově budeme mít nově i čtyři další 
žluté kontejnery na plasty 

Zvyšující se počet sběrných nádob v řadě obcí okresu Frý-
dek-Místek odpovídá nárůstu v celém Moravskoslezském 
kraji, kde je už dnes do systému třídění zapojeno skoro 
300 obcí, na jejichž území najdeme téměř 21 tisíc kontej-
nerů pro tříděný sběr. 

 
Více informací o třídění v kraji nabízí web www.tridime.
info, kde lze najít nejen důležité statistiky k třídění v regi-
onu, ale také informace o aktivitách, které autorizovaná 
obalová společnost EKO-KOM, a.s., v kraji pořádá. Veškeré 
důležité informace o správném třídění a recyklaci odpadů 
pak nabízí www.jaktridit.cz. 

KONTAKT:
Šárka Nováková / tisková mluvčí EKO-KOM, a.s.

novakova@ekokom.cz
+420 602 186 205

Super potraviny – patří do každé rodiny.
Které to jsou? - Ovoce, zelenina, ořechy, semínka, 
řasy, klíčky, trávy, organická jídla, syrová a tepelně 
neupravovaná strava. Mezi ně patří i Zelené potravi-
ny, sladkovodní řasa Chlorella a Ječmen GW.

Zelené potraviny jsou živé potraviny, které svou kva-
litou, obsahem a schopnosti čistit a sytit zároveň, po-
máhají lidem dodržovat správnou skladbu potravin.
Nesprávným stravováním nastává porucha metabo-
lizmu, překyselení organizmu, snižuje se imunita, 
probouzejí se dědičné choroby a my musíme k lékaři, 
aby nás léčil. S přibývajícím množstvím léků začneme 
zatěžovat další orgány jako ledviny, játra, srdce a roz-
točí se kolotoč zdravotních potíží.
Návrat ke zdraví vede především nápravou stravy, její 
skladbou a obsahem.

Zelené potraviny jíme proto, abychom se nemuseli 
léčit. Jsou levné, snadno dostupné, jednoduché na 
přípravu, efektivní a bezpečné. Neobsahuji žádné 
prázdné kalorie, barviva, stabilizátory, či jiné nežá-
doucí látky.

Svým složením jsou nejbližší přirozené stravě, jsou 
totiž přirozenou stravou (ne jen pro zvířata). Díky 
svému složení mají na organizmus a jeho funkci vyso-
ce pozitivní vliv, posilují imunitní systém, doplňuji or-
ganizmus základními stavebními látkami – vitamíny, 
minerály, stop. prvky, antioxidanty, enzymy a dalšími 
unikátními látkami. Zbavují organizmus toxických lá-
tek – dioxinů, nežádoucích balastů a usazenin včetně 
těžkých kovů (rtuť v zubních plombách). Pomáhají 
udržovat v organizmu správné pH. Výrazně zpomalu-
jí stárnutí buněk. Dodávají fyzickou i psychickou sílu 
a vytrvalost (rychle to poznají sportovci i nemocní 
lidé).
Těžko najdeme v přírodě jiné, tak komplexní po-
traviny. Zvířata jsou toho důkazem již tisíce let. 

Rádi vám poradíme a na vaše dotazy odpovíme.
Kontakt: zelenezdravi@atlas.cz 

mobil: 602 826 284

Zdravé okénko ... 1. část

Třídění papíru? S novými 
kontejnery to bude hračka!
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Vracíme se opět k paskovské kronice, kterou jsme před 
několika měsíci otevřeli. Píše se rok 1915 a my se znova 
noříme do dění v naší obci. „Na kázáních v kostele, z ka-
zatelny mluveno k věřícím přítomným, aby se ve svých 
souženích válečných utíkali pod ochranu Páně, modlili se 
a důvěřovali v pomoc Boží. Válka jest vůle boží, dopuště-
ní Boží a trest Boží pro lidskou pýchu, jest to svatá válka. 
Bůh dal císaři pánu do rukou meč, aby jím trestal.“ (citace 
z paskovské kroniky)
Bylo tomu skutečně tak? Ziskuchtivé cíle především Ně-
mecka, podpíraného Rakousko-Uherskem, se nemohou 
schovávat za vůli Boží. Ve Velké válce, jejíž rozsah a hrů-
zy si v té době nebyl schopen nikdo představit, si léčily 
své velmocenské komplexy země Trojspolku (Německo, 
Rakousko-Uhersko, Itálie, později Bulharsko a Osmanská 
říše). Proti nim se za záchranu Evropy a později i celého 
světa postavily země Dohody (Francie, Velká Británie, 
Rusko a Srbsko, ke kterým se přidaly Řecko, Portugalsko, 
Japonsko a později Rumunsko a USA, od roku 1915  i  Itá-
lie).
Bojovalo se na několika frontách. Srbskou frontou válka 
začala. Nejkrvavější a nejtěžší boje probíhaly na západní 
frontě, kde se nemilo-
srdně, za cenu statisíců 
zbytečně zmařených lid-
ských životů a totálně 
zdevastované krajiny, 
vzájemně drtily armády 
útočících Němců a brání-
cích se Francouzů, které 
podporovali nejdříve An-
gličané a od roku 1917 i 
Američané. Na východě 
se zuby nehty bránilo 
hospodářsky i vojensky vyčerpané Rusko německé a ra-
kousko-uherské agresi. Rakouské vojenské síly pak navíc 
od roku 1915 vázali na jihu Evropy Italové. 
Nová válečná strategie se projevila mohutným nasazením 
pěšáků, dělostřelectva a nových druhů zbraní: automo-
bilů přestavěných na obrněné transportéry, tanků, bo-
jových otravných plynů, vzducholodí, bojových letounů i 
ponorek.
Úporné a krvavé boje zákopové války na západní fron-
tě měly svou příčinu na východě Evropy, kde v důsledku 
vstupu zaostalého Ruska do válečného konfliktu vypukly 
v roce 1917 dvě revoluce. Bolševická vláda pak bez ohle-
du na své dohodové spojence podepsala v březnu 1918 
zrádný Brest-litevský mír s Německem a uvolnila tak jeho 
válečné prostředky pro boje na západě Evropy. Bitvy o 
pevnost Verdun a boje na řekách Marně a Sommě vešly 
do historie jako nekrvavější místa 1. světové války.
Válka velmi citelně postihla i civilní obyvatelstvo. Do zbra-
ně byli povoláni všichni bojeschopní muži. Ženy musely 
nastoupit na uvolněná pracovní místa, aby byl zachován 
chod hospodářství, které už dávno nezajišťovalo potře-

by obyvatelstva, ale zcela se podřídilo potřebám válečné 
mašinérie.
Do zázemí, kde se přímo nebojovalo, zavítal hlad, bída, 
nemoci a nespokojenost spojená s válečným strádáním. 
Docházelo jak k hladovým bouřím, tak k protestům vo-
jenských posádek.
Naši vojáci byli nemilosrdně postaveni před problém řešit 
životně i morálně důležité otázky. Bojovat za Rakousko, 
které se již v minulosti tolikrát obrátilo při řešení české 
otázky k našemu národu zády? Střílet do žen, dětí a star-
ců, obyčejných, bezbranných obyvatel v chudých srbských 
vesničkách?  Zabíjet bratry Slovany na východě v Rusku? 
A tak Češi i Slováci, kteří si přáli rozpad rakouské monarchie, 
se dobrovolně formovali do vojenských jednotek – legií, 
jenž bojovaly po boku dohodových mocností. Rota Nazdar  
(Compagnie Nazdar – podle pozdravu, jež užívali přísluš-
níci jednotky), byla součástí Francouzské cizinecké legie 
a byla nasazována do nejrizikovějších akcí. Z bitvy u Arra-
su – 9. 5. 2015 ‒ se vrátilo pouhých 14 mužů. V prosinci 
1917 uznal francouzský prezident československé jednot-
ky za samostatnou spojenec-kou armádu, která vítězila u 
Terronu, Vouziéres a Chestres. Dobrovolníci stále doplňo-

vali řady padlých a tak se 
roku 1919 vrátila do vlas-
ti celá divize.
Na východní frontě bojo-
vali legionáři „za vítězství 
Slovanstva, za svobodu 
ujařmené vlasti“ a i když 
měli členové České dru-
žiny potíže s ruským ve-
lením, dokázali se díky 
svým schopnostem pro-
sadit v roli slavných roz-

vědčíků. Útočná akce 8. a 10. roty v bitvě u Zborova byla 
příkladem odvahy. Těžké boje s Němci sváděli naši legio-
náři o železniční uzel Bachmač, následovaly boje o Penzu, 
Buzuluk, Simbirsk.  Po incidentu v Čeljabinsku obsadili v 
krátké době celou transsibiřskou magistrálu. Bojovali ak-
tivně proti revoluci a předávali moc v jednotlivých oblas-
tech do rukou demokratických sil. V srpnu 1918 vyrvali z 
rukou bolševiků Kazaň a zmocnili se ruského pokladu. Z 
Vladivostoku se postupně během let 1919 až 1920 vraceli 
již do svobodného Československa kolem asijského po-
břeží, Suezským průplavem do Terstu nebo přes Pacifik, 
Panamským průplavem, přes Atlantik do Evropy.
Počátkem roku 1918 vznikly legie také v Itálii. Okamžitě 
byly přesunuty na frontu a po krvavých bitvách na Piavě, 
u Asolone, Montelle a Doss Alto se bojeschopné vrátily 
koncem roku 1918 do vlasti a byly ihned nasazeny v bo-
jích proti Maďarům na Slovensku.
V záplavě slávy, kterou kolem sebe šířili legionáři, se však 
po válce zapomnělo na statisíce našich vojáků, kteří bo-
jovali za udržení podunajské monarchie. Byli to stateční 

“Válka jest vůle Boží”

... pokračování na další staně ...
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pěšáci, ale i námořníci, kteří ve Středomoří potápěli jako 
velitelé i členové osádek ponorek italské, německé, ale i 
japonské válečné lodě. Naši vojáci bojovali v Srbsku, Hali-
či, Karpatech, Itálii, Černé Hoře, Albánií ,Turecku, Palesti-
ně, Sýrii a Francii.
Čest památce všech statečných mužů!

Vraťme se ale zase zpátky do našeho města, ke stránkám 
paskovské kroniky a podívejme se, co se v naší obci dělo v 
dalších válečných letech.

ROK 1915
Rok byl průměrný a dosti úrodný.
Válka trvá a pokračuje čí dál tím hůře. Obecní záležitos-
ti jdou svým chodem obyčejným dále. Volby do obecní-
ho zastupitelstva za příčinou války nekonány. Dosavadní 
zastupitelstvo pozůstalo ve své funkci nadále. Stavební 
ruch a všechno jiné následkem války ustalo a umlklo, na-
stal smutek a rmut. Muži odešli a odcházejí pořád k voj-
sku, pozůstalí doma starci obdělávají polnosti a sklízejí za 
spolupráce žen a dětí senoseč, žnou úrodu polní, výmlat 
obilnin a vše jiné potřebné v hospodářství, tak jest to také 
u řemesel a obchodu. Začíná se projevovat nedostatek 
všeho, z výkladů obchodních, látkových a střižních všech-
no zmizelo, v ceně stouplo, až pak nebylo ničeho dostat 
koupit.
20. ledna - povoláni domobranci ročníky 1878 až včetně 
1886.
30. ledna - rekvírována sláma 100q na nádraží paskovské.
15. února - prohlíženy a spisovány zásoby obilnin na sýp-
kách.
21. února - pořádána veřejná hospodářská přednáška  
v hostinci číslo 39 (v sále) na théma: „Důležitost chovu a 
produkce dobytka vůbec. Přednášel ředitel hospodářské 
školy z Místku Alois Žert.
29. března - doveden byl hovězí dobytek z Paskova do 
Místku ku prohlídce, kdež z něj vybráno a vzato 17 kusů 
krav pro vojsko.
11. dubna - zavedeny byly lístky na chléb neb mouku (chle-
benky), pro osobu na den 50g mouky neb 70g chleba. 
4. května přehlídka mužů: 18 letých, 43-50 letých, ročníky 
1878-1890, 1892-1894.
8. května - vydána výzva k upisování na 5,5 % daně pros-
tou rakouskou válečnou půjčku.
9. června - upsala obec Paskov na válečnou půjčku obnos 
1 000,- Korun.
22. června - vyšlo vládní nařízení, aby zabaveny byly veš-
keré žně, což se týkalo také našeho Paskova.
16. září - odvody mužů a to: 19, 20, 24 a 36-42 letých.
28. září - vláda nařídila rekvizice kovu a kovového nářadí.
1. října - toho roku počínaje, každý, kdo chtěl semleti obilí 
na mouku nebo ječmen na šrot, musel si opatřiti od okres-
ního hejtmanství v Místku písemné povolení ku mletí.

21. října - přehlídka mužů ročníku 1877, 1873, 1891, 1895 
a 1896.
24. listopadu - rozpuštěna celá česká obec Sokolská. Tím 
také rozpuštěna byla i v Paskově „Tělocvičná jednota So-
kol“, jejímž starostou byl té doby Josef Skýba, soukromník 
v Paskově v č. 51.

Učitelé z Paskova ve vyšetřovací vazbě
V měsíci květnu (4. 5.) vyvěšeny byly na pár domech v Pas-
kově prapory barvy černo-žluté (barva to bývalé rakous-
ké říše) na znamení projevů radosti z vítězství nad Rusy 
při znovudobytí pevnosti Přemyšlu naším vojskem (2. 5.). 
Také na zdejší škole vyvěšen byl prapor barvy černo-žluté, 
jež si správce školy, nadučitel Richard Skácel, od majitele 
hostince č. 39 vypůjčil a na školní budovu vyvěsil. Když uči-
telé na zdejší škole Břetislav Terrich, Rudolf Bohumínský a 
August Marek a učitelky slečny Růžena Křenovská, Božena 
Šopková a Marie Roháčková spatřili, že na školní budově 
vlaje prapor černo-žlutý, šli požádati svého správce školy 
Skácela, aby dal vyvěsiti vedle visícího praporu také pra-
por  červeno-bílý, který leží ve školním kabinetě. Nadučitel 
Skácel se na příchozí učitele obořil, hrubými slovy je odbyl 
a prapor nevyvěsil. Nato pak zašel si na četnickou stanici v 
Paskově, a tam četníku Frant. Hutákovi  o tom výstupu ve 
škole vykládal. Při odchodu z četnické stanice řekl k četní-
kovi, aby to neudával. Tato slova právě upozornila četníka 
a ten to udal, neboť, jak se vyjádřil, že po slovech Skáce-
lových, aby to neudával, byl upozorněn na to, co zname-
nají a z obavy to udati musel. Načež nastalo vyšetřování 
a všech pět, jež byli v Paskově, bylo dne 17. června 1915 
četníky s vojáky zatčeno a do Mor. Ostravy k c. a k. pol-
nímu vojenskému soudu do vyšetřovací vazby odvedeno. 
A šestého Břetislava Terricha v ten sám den v Uničově u 
kadru již jako vojáka sebrali a do Mor. Ostravy do vyšetřo-
vací vazby  přivezli. Jakou bolest a trápení způsobilo toto 
zatčení a uvržení do žaláře dotyčným zatčeným a jejich ro-
dinám a co vystáli a vytrpěli v nejistotě a nepříjemnosti 
v cele žalářní, možno si představiti. Ve vyšetřovací vazbě 
byli předvoláni a vyslýcháni a soud neshledal na nich viny, 
a proto všichni uznáni nevinnými z důvodů, „ježto tu ne-
bylo zlého úmyslu“. Na základě toho, byli všichni dne 8. 
července 1915 z vazby propuštěni a vydány jim legitima-
ce. Načež byli tito učitelé školní zemskou radou přesazeni 
na jiná působiště.

Různá nařízení, vyhlášky a jiné, týkající se také naší 
obce Paskova a občanů paskovských

Vydán byl místodržitelstvím výnos, jímž byly nařízeny dva 
dny postu v týdnu: ve středu a v pátek.
Byl zakázán prodej a nošení trojbarevných odznaků (triko-
lory), jež vykazují rovnost neb podobnost s barvami Ruska 
neb Srbska, jakož také zákaz nošení smutečních odznaků 
při odvodech mužstva.
Následkem narukování k vojsku železničních zřízenců, 
mužů od elektrických drah, povolány byly ženy za konduk-

... pokračování na další staně ...

... pokračování  z předchozí strany ...



26

térky. Jejich uniforma byla: modrá sukně, černá blůza s 
kapsou náprsní pro hodinky a černá nízká čepice.
Zavedena byla při hlavních poštovních úřadech vojenská 
censura dopisů. Veškeré dopisy: obyčejné, doporučené, 
korespondenční lístky, polní koresp. lístky byly otvírány, 
čteny, zdali nejsou obsahu závadného, protistátního a pak 
teprve cenzurním razítkem opatřeny a odeslány na adre-
sáta. Na požádání u vojenského velitelství ve Frýdku, do-
dány rolníkům, kterým byly koně vzaty k vojenským úko-
nům, vojenské koně na obdělání a osetí půdy (2-6 dnů).
Kdo chtěl jeti vlakem v okresu Místek, Frýdek, M. Ostrava, 
musel si opatřiti od okresního hejtmanství v Místku „legi-
timaci“, na delší jízdu cestovní pas.
Dne 15. ledna vydalo c. k. ministerium vnitra z Vídně „ Pa-
mětní list o tom, kterak se má obyvatelstvo živiti za války“.
Listem vlastnoručním ze dne 5. února děkuje císař náš F. 
J. I. obyvatelstvu za obětavé chování od vypuknutí války.
C. k. ministerstvo orby vydalo dne 14. února poučení ra-
kouským rolníkům o „ řádném a racionálním hospodaře-
ní“.
28. července vydal papež Benedikt XV. „Mírový projev“, 
jímž vybízel národy a jejich hlavy k míru. Toto napomenu-
tí ni císařové, ni králi nedbali a neuposlechli. Známo však 
jest, že papež sám válčícím žehnal.
1. srpna Válečný pomocný úřad vybízí ku konání schůzí za 
účelem slavnostních projevů.
25. září konala se sbírka vlny a kaučuku.

Obecní věci 
Do obecného svazku obce Paskova přijato bylo 8 žadatelů.
Novostaveb : ---
Živení pohromy: požáry ----, povodeň 4. a 5. srpna.

Kostelní náboženské věci vztahující se na válku
Konány modlitby za vítězství zbraní rakouských, později za 
brzký mír a konečně za ukončení války. Slouženy mše sva-
té za vítězství, dobytí pevností, za padlé a jiné. Zpívány v 
kostele písně, jež byly sestaveny ve slohu přizpůsobeném 
válečné době.

 

Válečné události, týkající se také obce Paskova
Doufalo se v brzký konec války, avšak přešel rok 1914, 
přešla zima a válka postupovala dál. Na jaře 1915 vypsány 
odvody všech ročníků mužů do 50 let stáří. Odvedeni ode-

šli ke svým oddílům, aby tam bojovali, trpěli a hynuli na 
všech válečných frontách.
Dne 1. května nastoupili devatenáctiletí hoši k vojsku a po 
měsíčním výcviku vysíláni na ruskou frontu do Karpat.
Těžko se žilo všem i těm doma, zvláště těm, kdož měli ně-
koho na frontě. Kolik trudných dnů a bezesných nocí pro-
žíti jim bylo, očekávajíc se srdcem naplněným úzkostí a se 
strachem zprávy od svých manželů, synů nebo od svých 
milých a známých, zvláště když po delší dobu nepřicházela 
žádná „Feldpostka“ nebo dopis.
Obec a občané takřka donucováni byli k upsání válečných 
půjček, u rolníků rekvírovány a sbírány pak předepsané 
dodávky obilnin, dobytka, zemáků, sena, slámy a jiné.
Běda bylo těm, kdož z neopatrnosti pronesli své mínění o 
válce, válečných událostech, protiválečné nebo nějakým 

výrokem protistátní nebo kdož měli opisy ruských letáků 
a výroků vůbec, které byly považovány za protiválečné a 
protistátní.

Četnictvo, dle jemu daného přísného nařízení muselo 
všechno, jež bylo považováno za jednání protistátní, vy-
šetřovati, udávati a dle nařízení nadřízených jeho všechno 
přesně vykonávati.
V tomto roce padli na frontě naši občané z Paskova: Sláde-
ček Karel a Choleva Čestmír
Raněných vojínů dosud do Paskova do lazaretu dopraveno 
bylo 165. Zdraví zase odcházeli na frontu a někteří nemoc-
ní přepraveni byli do jiných nemocnic a lazaretů.

Nařízeno bylo cvičení mladíků (v pochodu a obratech) z 
celé farnosti paskovské, narozených v r. 1898 a1899. Cvi-
čení vykonávalo se v letní době každou neděli odpoledne 
na školním nádvoří při čísle 100. 

Zpracovala Jarmila Petrová

... pokračování  z předchozí strany ...
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